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0013  - THE-5 

 

➢ The /A /An + noun 

 

➢ The /A /An + ADJECTIVE + noun 

 



 

➢ The’nın çoğulu yine The’dır. 

 

➢ The / A / An daima isimden önce gelir. Ancak ismin önünde 

sıfat varsa A ve AN sıfatın ilk harfinin sesine göre belirlenir.  

 

Examples: 

The  useful book 

A  useful book 

An old   man 

 

 

1. Uzayda tek olan cisimlerin önünde THE kullanılır:   

The sun 

The moon 

The earth 

The Mars 

The Government  

The Queen 

The Environment 

(ÇEVRE) 

The Stars OLMAZ. 

The Country 

The Universe (EVREn)

 

Examples:                                              

The earth goes round the sun. 

Does the earth go round the sun? 

Go round: Etrafında Dolaşmak 



Do you play football?                   Does he play football?   

Yes, I do.     Yes, he does. 

Yes, I play football.   Yes, he plays football. 

 

2. Müzik aletlerinin önünde THE gelir: 

The piano 

The guitar 

The flute 

The telephone 

 

3. Ulus (IRK) isimlerinin önünde THE kullanılır: 

The Turkish 

The English 

The German 

The Japanese 

The Russian 

 

4. Birleşmiş isimlerin önlerinde THE gelir: 

The UK (United Kingdom) 

The Republic of Turkey 

The United Arab Emirates 

 

 

5. Yönlerde ve coğrafya arazilerinde THE kullanılır:  

On the left (solda) 

On the right (sağda) 

The North 

The South 

The East 

The West 

The Middle East 



 

6. Deniz, okyanus, ırmak, nehir, boğaz isimleri 

önlerinde THE gelir: 

The Bosphorus 

The Dardanels 

The Nile 

The Pasific 

The Kızılırmak 

The Black Sea 

 

EXAMPLES: 

Hava güzel olduğu için deniz sakin. 

The sea is peaceful today as the weather is fine.  

 

AS: -dığı için 

As the weather is fine: Hava güzel olduğu için 

As you are with me : Benimle birlikte olduğun için 

I am happy as you are with me.  

 

7. Gazete, havaalanı, istasyon, otel, pub, müze, 

sinema, tiyatro, postane, karakol isimleri 

önlerinde THE gelir. 

The Swiss Hotel 

The Marmara Hotel 

The British Museum 

The Times 

The Newsweek 

The Guardian 

The İstanbul Atatürk 

Airport 

The Baku Haydar Aliyev 

adina Airport 



 

EXAMPLES: 

I often go to the theatre.               I often go to the theatre. 

Where are you go? 

To The theatre 

To=-e,-a 

Am,is,are+verb+ing 

We are going to the cinema tonight. (%100 gelecek zaman) 

I met her at the station.(Ben ona istasyonda rastladım.) 

She is going to the post office.  

Could you tell me where the police station is?( Karakolun 

nerede olduğunu bana söyleyebilir miydiniz?) 

Where is the police station? 

 

8. Sıra sayıların (ordinal numbers) önünde THE 

kullanılır: 

The first The second 

 

9. Savaşların ve Çağ adlarının önünde THE 

kullanılır: 

The first World war 

The second World war 

The Independence day 

The Renassaince 

The Middle age 

The Ice Age

 



10. The + adj = Bir grubu simgeler ve çoğul yapar. 

The poor 

The rich 

The young 

The old

 

EXAMPLES: 

Gençler çalışkan olmalı. 

The young should be hardworking. 

 

 

11. Relative Clause larda isimlerin önünde THE 

kullanılır: 

EXAMPLES: 

The dog that bit me ran away. 

Biz burada bu köpeği tanımıyoruz. Neden The Dog diyor? 

The dog that bit me: Beni ısıran köpek. Bu sıfat tamlamasıdır. 

Hoca daha anlatmamış.  

Run away: Kaçmak 

 

Ben kedimi kurtaran polisi gördüğüme mutlu oldum. 

I was happy to see the policeman who saved my cat. 

 

The teacher whom we saw in the mosque yesterday is my 

English teacher. 

 



Boynunda mavi boncuk bulunan köpek onunkidir. 

 The dog with a string of blue beads around its neck is his. 

 

12. Kutuplarda ve Dünya’nın belirli noktalarında 

THE kullanılır:

The Equator The North Pole The South Pole 

 

13. Çöller, Ormanlar, Körfezler, Yarımada 

önlerinde THE kullanılır: 

The Sahara 

The Persian Gulf 

The Black Forest 

The Liberian Peninsula  

 

14. Superlative cümlelerde THE kullanılır: 

EXAMPLES: 

O sınıftaki en iyi öğrencidir. 

She is the best student in the classrom. 

 

Dünya’nın en uzun nehri hangisidir? 

Which is the longest river in the world? 

 

 

O şimdiye kadar gördüğüm en güzel kız. 

She is the most beautiful girl I have ever seen.   



 

15. Of ile yapılan tamlamalarda THE kullanılır, ama 

hepsinde değil.  

The middle of 

The end of 

The beginning of 

The buttom of 

The top of

EXAMPLES: 

O Caddenin sonunda bir banka vardır.  

There is a bank at the end of the street. 

 

Jack, o merdivenin en zirvesinde, en uç noktasında oturuyor.  

Jack is sitting at the top of the ladder. 

 

Onun adresi sayfanın en üstündedir.  

His address is at the top of the page. 

 

Sayfanın dibinde, en altında bir not var. 

There is a note at the bottom of the page.  

 

O mesleğinin zirvesinde. 

He is at the top of his profession.  

 



Çocuğun adı Alex. 

The name of the child is Alex. 

 

Yeni kelimelerin anlamları……………………. 

The meanings of the new words are…….. 

 

Fakat kütlesel tamlamalarda of ile birlikte THE 

kullanılmaz: 

A slice of bread 

A bar of soup 

A bunch of flowers 

A bowl of yoghurt 

 

A glass of the water olmaz.  

 

16. ‘The more…………… the more…………….’  

 

➢ The comporative……….. the comporative olmak 

zorunda. 

EXAMPLES: 

The more you study, the more you understand. 

 

Ne kadar uzun yürürsen, o kadar sağlıklı olacaksın.  

The longer you walk, the healthier you will be.  

 

Ne kadar az konuşursan o kadar çok saygı duyulacaksın. 



The less you speak, the more you will be respected. 

 

17. Ground (Zemin), Ceiling (Tavan), Floor 

(Döşeme) önünde THE kullanılır: 

EXAMPLES: 

He is lying on the ground. 

 

O kalem döşemede. 

The pen is on the floor. 

 

Tavana dokunabilir misin? 

Can you touch the ceiling? 

 

Niye yerde oturuyorsun? 

Why are you sitting on the floor? 

 

18. City center ve army önünde THE kullanılır: 

EXAMPLES: 

Bankalar şehir merkezindedir. 

The banks are in the city center. 

 

Erkek kardeşim ordudadır. 

My brother is in the army. 



 

19. Radio önünde the kullanılır, fakat televizyon için 

aynı değildir. 

EXAMPLES: 

There is a good program on the radio. 

There is a good program on TV. 

 

He is listening to the radio. 

He is watching TV. 

 

There is a picture on the radio. 

There is a picture on the TV. 

 

20. The dentist’s, The doctor’s önünde THE 

kullanılır: 

EXAMPLES: 

 

We will go to the dentist(‘s) 

 

Doktorun arabası kırmızı değildir. 

The doctor’s car is not red. 

 

I hate going to the dentist(‘s). 

He is going to the doctor(‘s).  



21. The only (yegane-tek) şeklinde kullanılır: 

Tennis is the only sport I play. 

The only thing I know about her is her name. 

 This is the only thing I have. 

The only person who helped her was Tom. 

Golf is the only sport  he enjoys. 

 

22. The Same as (ile aynı) 

You are the same as your mother. 

 

➢ The same ve as arasına adjectives girebilir. 

 

Your car is the same colour as mine.  

These two watches are the same. 

Your dress is the same as mine. 

 

23. The Capital şeklinde kullanılır.  

Ankara is the capital of Turkey. 

Ankara is capital of Turkey değil. 

London is the capital of England. 

Washington DC is the capital of the USA. 

 



24. Aile isimlerinden (Soyadlarından) önce THE 

kullanılır. 

Smith ailesi Bakü’den bir ev almak istiyor.  

The Smiths want to buy a house in Bakü. 

Ben yarın Aliyev ailesine gideceğim. 

I am going to the Aliyevs tomorrow. 

 

25. Siyasi partilerden bahsederken THE kullanılır. 

The YAP is the biggest party in Azerbaijan. 

The AK Party is the biggest in Turkey. 

 

26. Tarih belirtmelerinde THE kullanılır:  

The fifth of April 

April the fifth 

 

27. Gemi isimlerinden önce THE kullanılır: 

Titanik batmayan gemi olarak adlandırıldı. 

The Titanic was called the unsinkable ship. 

The Nusret planted mines in the Marmara sea in the World 

War one.  

 

28. Resmi Unvanlardan önce THE kullanılır. 

The Prime minister is opening a new school tomorrow. 



The President wants a new law. 

The Queen lives in England. 

 

29. Umumun ilgilendirdiği kurumlarda kullanılır: 

The police are looking for the murderer. 

Look for: aramak, beklemek, bulmaya çalışmak   

The government will increase the prices. 

 

30. Sıradağlarda ve takımadalarda THE kullanılır. 

The Himalayas are in Asia. 

The Alps 

The Falkland Islands are near Argentina but belong to 

England. 

The Princess islands are on the Marmara sea near İstanbul. 

Belong to: ait olmak 

 

31. The + eserde sözü geçen kişiler ya da nesneler 

The Elephant and the Mouse 

The Longest Day 

The Mousetrap 

 

 

 



 

32. The + hayali bir türün ya da sınıfın temsilcisi olan 

tekil isimlerin önünde THE kullanılır. 

 

Panda türü yok olma tehlikesi altında. 

The Panda is in danger of extinction. 

 

Bilgisayar denen alet daktiloyla yer değiştirdi. 

The computer has replaces the typewriter in the office.  

 

33. The + Yer ismi = O yerin amacına uygun bir 

eyleme katılınmaması durumunda yer isminin 

önüne THE getirilir.  

 

She went to the prison: Ziyaret için olabilir. 

She went to prison: Tutuklanmış, o yüzden gitti.  

 

34. The + Yer = İçinde bulunulan durumdan ötürü 

tanımlanabilen yer  

 

I must go to the bank. 

There is a funny animal in the garden. 

 

 



 

35. The + Çoğul Yer ismi 

 

The Netherlands 

The United States  

The Alps 

 

36. The + Sayılabilir bir isim içeren yer isimlerinin 

önünde THE kullanılır. 

Canal   the Sues/ Panama Canal 

Channel  the English Channel 

Desert  the Sahara Desert 

Gulf  the Gulf, the Gulf of Mexico 

Islands /Isles the British Isles 

Kingdom the United Kingdom 

Mountain range the Rocky Mountains 

Republic the Republic of Turkey 

River  the river Nile 

Sea   the Mediterranean (Sea) 

Union   the Union of South Africa  

 

37. The + Bilim ve Teknoloji ile ilgili kelimelerin 

önünde THE kullanılır. 



I hate the telephone.  

 

38. The + A of B (A ve B  birer isim) yani isim 

tamlamalarından önce THE getirilir. 

The University of Oxford 

 

39. The + Space : Bir alanda boş yer anlamına gelir. 

He tried to park his car but the space was not big enough. 

 

40. All the / the whole 

 

 

 



41. The, next ve last’ın önüne gelirse artık bunun 

anlamı farklı olur. 

Ben gelecek sene İstanbul’a geleceğim. 

I’ll go to İstanbul next year. 

 

Ben geçen sene İstanbul’a gittim. 

I went to İstanbul last year.  

 

I went to İstanbul in 1999 and the next year my father past 

away. (Bir sonraki yıl) 

 

Did you see the last film of Kemal Sunal? (En son) 

 

When is the last plane to Baku? Bakü’ye son uçak kaçta? 

The first: İlk  

 

42. Ada ülkelerinin önünde THE kullanılır. 

 

The Philippines 

The Netherlands 

The Barbados 

The Maldives 

 

43. Bazı ülkelerin önünde THE kullanılır.  



 

The Ukraine 

The Congo 

The Sudan  

The Gambia  

The Netherlands 

The Lebanon 

 

0021 – THE KULLANILMAYAN DURUMLAR 
 

1. İki isim yan yana geldiğinde THE kullanılmaz. 

 

Atatürk Airport 

Oxford University 

Turkish Republic 

London Bridge 

 

2. Türü / sınıfı temsil eden ÇOĞUL VE SAYILAMAYAN 

İSİMLERDE THE KULLANILMAZ. 

 

Pandas are in danger of extinction. 

Sugar is bad for you. 

Money can bring happiness. 

 



3. Yerin amacına yönelik eyleme katılma durumunda 

THE KULLANILMAZ. 

 

2 yıllığına hapishaneye gönderildi. 

He was sent to prison for 2 years. (mahkum olarak) 

 

He is a fisherman. He spends his time at sea.  

 

4. Yarışmada durum belirten isim ve ödüllerde THE 

KULLANILMAZ. 

 

O kendi makalesi için ilk ödülü kazandı. 

She won first prize for her essay. 

 

İrlanda yarışmacısı ikinci yerde idi. 

The Irish contestant was in second place.  

 

5. Ünvanlardan sonra kişinin soyadı gelirse THE 

KULLANILMAZ. 

 

I want to see the Captain, but Captain Smith. 

 

6. Kıta isimleri önünde, tekil ülke isimlerinin önünde ve 

şehir isimlerinin önünde THE KULLANILMAZ. 

 



Asia 

Africa 

South America 

Great Britain 

New York 

 

 

7. Tek dağ ve Ada isimlerinin önünde THE 

KULLANILMAZ. Takım ada olsaydı olurdu. 

 

Mounth Everest 

Cyprus, Long Island 

 

8. Göl isimlerinin önünde THE KULLANILMAZ. 

Lake Erie 

Lake Van 

 

9. Prepositionları isimle birlikte kullandığınızda 

kesinlikle THE KULLANILMAZ. 

On time 

For example 

In turn 

In harmony 

At night 

At home 



 

Fakat ; in the morning, in the afternoon, in the evening 

olur. 

 

Mevsimlerin önünde ister the kullan, ister kullanma.  

In the spring 

During the spring 

Before the spring 

 

10. Yüklem + isim olduklarında THE 

KULLANILMAZ. (PHRASEL VERBS) 

 

Yüklem + sayılabilir isim 

To take place (yer almak) 

To take the place olmaz. 

 

Yüklem + çoğul isim 

To make friends (arkadaş edinmek için 2 kişi olmalı) 

To shake hands (el sıkışmak için 2 el lazım) 

 

Yüklem + sayılamayan isim 

To make progress(ilerleme kaydetmek) 

To make love (sevişmek) 

 



11. By + isim = … ile yolculuk, (vasıtasıyla) 

By bus  

By coach 

By car 

By train 

By air  

By plane 

By bike 

By motorbike  

Yayan=on foot

 

 

On ve in’de the gelebiliyor ama by’da gelmiyor: 

I went to İstanbul by bus. 

I went to İstanbul on a bus. 

I went to İstanbul on the 

bus. 

I went to İstanbul by car. 

I went to İstanbul in a car. 

I went to İstanbul in the car.  

 

 

 

0022 – ADJECTIVES - 5 
 

Adjectives isimleri modifiye eder. 

 

Fınd the adjectives 

 

The bald teacher handed out the white papers. 

 

Hand out : Dağıtmak, vermek (elinden dışarı vermek) 



Hand in : Elinden içeri almak  

 

The laptop computer has a blue screen and a black screen. 

 

➢ Eğer iki sıfat yan yana gelirse ismin önünde renk sıfatı gelir, 

onun sol tarafına da size sıfatı geliyor. Yani önce size, sonra 

colour geliyor. (Sİ-CO) 

 

The big yellow bus went down the wrong road.  

Go Down : Yokuş aşağı gitmek 

Go Up : Yokuş yukarı gitmek 

 

The crazy plane will crash quickly. 

 

That big bad dog frequently chased the scared little boys up 

trees. 

 

The young boy is very, very fat. 

 

Mom and dad always help me with my English homework. 

 

Help someone with something : Birisine bir şey için 

yardım etmek 

Help someone for something değil. 



 

The friendly teacher likes to read story books and talks a lot. 

➢ A lot: fiillerin çokluğundan bahseder. Zarftır. 

➢ A lot of : isimlerin çokluğundan bahseder.  

 

The two doctors visited the sick patient at the community 

hospital. 

 

The thin girl did not really like the green boy.  

 

The football team won the big game easily. 

 

The little brown cat sometimes has bad hair. 

 

The happy little green and yellow bug is smiling. 

 

➢ Not: Fiiller hem –ing aldıklarında, hem de 3. Hallerinde 

kullanıldıklarında sıfat olurlar. Gelecek derslerde gösterecek. 

 

0028 – ADJECTIVES – 6 – İNGİLİZCE’DE SIFAT TÜRLERİ 
 

1. DEMONSTRATIVE ADJECTIVES 

THIS, THAT, THESE, THOSE 

Bir şeye işaret ederken kullanılan bu sıfatlardan this ve that tekil 

isimlerle, these ve those çoğul isimlerle kullanılır. 



 

a. THIS  

This pen is my pen. 

This : işaret sıfatı 

My : mülkiyet sıfatı 

 

This is a smart girl.  

This : İşaret sıfatı 

Smart : Nitelik sıfatı 

 

This is an intelligent girl.  

 

 

b. THAT For A Singular Far Away Person Or Thıng. 

 

That boy over there is my nephew. 

Şu karşıdaki çocuk…. 

Over there : Nah şu karşıdaki 

 

That is the car my father bought yesterday. (uydurma sıfat) 

That is the old car. Orijinal sıfat.  

 

 

c. THESE 

These shoes are expensive. 



 

SIFATLAR NASIL ÇOĞUL YAPILIR? 
 

➢ Sıfatlar da çoğul oluyor ama expensive’i tek başına 

çoğul yapamayız. Expensives olmaz. S takısını one’a 

getirmemiz gerekiyor. Ones ilave etmemiz gerekiyor.  

Bir anlamına gelen one ‘s’ takısı almalıdır: 

The expensive one : Pahalısı 

The expensive ones : Pahalıları 

The bigs    : Olmaz.  

The big ones  : Büyükleri 

The smalls   : Olmaz. 

The small ones  : Küçükleri  

The small one  : Küçüğü 

The Big one  : Büyüğü 

 

Bu ayakkabılar pahalı olanlarıdır. 

These shoes are the expensive ones. 

 

Bu insanlar sizi görmeye gelirler.  

These people come to see you. 

 

d. THOSE  



Şunlar benim kardeşlerimdir. ( Yakında değil ki, uzakta, over 

there) 

Those are my brothers ( over there) 

 

En son hakkında konuştuğum alet edavatlar şunlardır.  

Those are the tools I talked about last time. 

Those are the old tools. (Orijinal sıfat) 

 

Şu saat pahalıdır fakat bu olanı, bu saat ucuzdur. (Saat yerine 

one demiş.) 

That watch is expensive but this (one) is cheap. 

 

Bu yumurtayı yeme. Şunu ye. One, egg yerine kullanılmış. 

Don’t eat this egg. Eat that (one)  

 

Bu insanlar zengindir, fakat şunlar fakirdirler. 

These people are rich but those (ones) are poor.  

 

Ben birkaç kaleme ihtiyacım olduğu zaman, bu mavilerini 

alacağım.  

As ı need some pens, I’ll buy these blue ones. 

AS=WHEN 

 



Put on that tight shirt; I’ll wear baggy one. (Bu salaş olanını 

giyeceğim.) 

 

2. DISTRIBUTIVE ADJECTIVES (ÜLEŞTİRME-PAYLAŞTIRMA SIFATLARI) 

 

EACH, EVERY, BOTH, EITHER, NEITHER 

 

EACH  : Her biri (Tek tek olarak düşün.)  

EVERY : Hepsi (Bütün olarak düşün) 

BOTH  : Her ikisi 

EITHER : İkisinden biri  

NEITHER : İkisinden Hiçbiri 

 

A. EACH – EVERY 

Each : Her biri 

Every : Hepsi 

 

Herkes o fikri kabul etti ama bir bütün olarak kabul ettiler. 

Ve her biri yeğen yeğen teşekkür ettiler böyle harika bir şey 

için. 

Everyone accepted the idea and each thanked him for 

such a brilliant one.  

 

1. Not: Nearly / Almost / Practically gibi ifadelerle EACH 

kullanılmaz. EVERY kullanılır.  



 

Nearly  : Neredeyse 

Almost : Hemen hemen, neredeyse 

Practically : Hemen hemen, neredeyse 

 

2. ‘EACH ve EVERY’ SIFATLARINDAN SONRA 

SAYILABİLİR İSİM KULLANILIR.  

 

3. İsimler Her Zaman Tekil Olmak Zorundadır. Çoğul İsim 

Olmaz. 

 

Each students olmaz   Each student 

Every members olmaz   Every member 

 

4. Each Ve Every Sıfatları Bir İsimle Birlikte Kullanılırlar. 

Ancak, ‘Each’ Bir İsmin Yerine Zamir Olarak Da 

Kullanılabilir.  

 

5. Aynı Şey Every’de Geçerli Değildir. Every’ den Sonra Her 

Zaman Bir İsim Gelmelidir.  

 

Each player takes three cards in this game.  

Every player takes three cards in this game.  

 



Burada each kelimesinin verdiği anlam ‘one by one, 

seperately’ tek tek her biri, ayrı ayrı her biri anlamını 

vermektedir. Every ise ‘all’ hepsi anlamını vermektedir.  

 

6. Bu cümlelerde ‘each’ ve ‘every’ isimden önce 

kullanılmışlardır ve sıfat durumundadırlar.  

Kendilerinden sonra gelen fiil tekil olarak kullanılır. (HE, 

SHE, IT’de fiil -s takısı alıyor ya, o anlama geliyor.) 

 

Each worker in the company was questioned by the police. 

Şirketteki her işçi polis tarafından sorgulandı.(tek tek) 

Every worker has a social security. (all workers) 

Her işçinin sosyal güvenliği vardır.  

 

Ancak bu fark çok önemli değildir. 

Every / Each summer we go to Datça 

 

7. Every kelimesinden önce ‘almost, nearly’ ve sonrasında da 

‘single’ kelimeleri kullanılabilir. Each ise bu şekilde 

kesinlikle kullanılmaz.  

 

Some Asians eat rice almost every day.  

Nearly every bone in his body was broken in the accident. 

He eats ice cream every single day. (Her Allah’ın günü) 

 



8. Every’den önce NOT kullanabiliriz ama Each’ten önce 

kullanamayız. 

 

Not every suspect is a terrorist. Olur. 

Not each suspect is a terrorist. Olmaz.  

 

9. Each cümlenin farklı yerlerinde kullanılabilir. Fiillerin 

çoğul olması gerekiyor.  

The students have each done their homework. 

Every student has done their homework.  

The girls each learn English.  

Every girl learns English.  

 

10. Each ve every kelimeleri ‘of’ ile tamlama 

oluşturabilirler. Fiil tekildir( Her biri diyor ya). Every tek 

başına kullanılmaz, mutlaka kendinden sonra bir isim 

gelmelidir. Ancak Each kullanılabilir.  

Şirketlerin her biri yeni vergi sistemini destekliyor.  

Each of the companies supports the new tax system. 

 

Her biriniz hazır olmalı. 

Each of you has to be ready. 

 

Çocukların her biri tek tek bahçede oynar.  

Each one of the boys plays in the garden.  



Every one of the boys plays in the garden. 

 

11. Every belli bir periyodik arayla olan olaylarda 

kullanılabilir.  

Bu ilacı her 8 saatte bir al. 

Take this medicine every eight hours. 

 

Her 5 yılda bir insanlar oy kullanır.  

Every five years people vote for a new government. 

0030 – ADJECTIVES – 8 

 

Both  : Her İkisi 

Either  : İkisinden biri 

Neither : İkisinden hiçbiri 

Soran dağlar aşar, sormayan düz yolda şaşar. 

 

B. BOTH 

1. Both, Either ve Neither sıfatları sayılabilir isimlerle 

kullanılır. 

2. Both, Either ve Neither her zaman 2 şey hakkında 

konuşurken kullanılırlar. 

3. Both, hem bir isimle kullanılır hem de tek başına 

kullanılır. Ve daima çoğuldur both. 

 

Her iki kız kardeşim de doktordur. 



Both my sisters are doctors. 

 

Both…….. and.…….. 

Both Ali and Mehmet live in İstanbul.  

Hem Ali hem de Mehmet İstanbul’da yaşar. 

 

Both, cümlenin farklı yerlerinde kullanılabilir. Fiiller yine 

çoğuldur.  

Hem Mike’ın hem de Jim’in arabası vardır. 

Both Mike and Jim have a car.  

Mike and Jim both have a car.  

 

Öğrencilerin her ikisi de ev ödevlerini yaptılar.  

The students have both done their homework.  

 

They can both come here.  

 

The girls both learn English. 

 

Both kelimesi yaygın şekilde of ile kullanılır.  

Both of my sisters are doctors. 

Both my sisters are doctors. 

 

Benim her iki elmamı da yedi. 



She has eaten both of my apples. 

She has eaten both my apples. 

 

Her ikisi tutuklandı. 

Both of them were arrested 

They were both arrested. 

 

 

İkinizi de davet ediyorum. 

I invite both of you. 

I invite you both. 

 

C. EITHER – NEITHER 
 

Either  : Biri ya da diğeri 

Neither  : İkisinden hiçbiri (her ikisi de) 

Not+either : Neither 

 

Either candidate is ideal for the job.  

İki aday da işe uygun. Biri ya da diğeri fark etmez. Bir tanesi 

alınacak. 

 

Both candidates are ideal for the job.  

Adamların her ikisi de işe uygun. İkisini de alalım. 



 

Neither boy is my friend. 

İkisinden hiçbiri benim arkadaşım değil.  

 

Either ve neither tek başlarına kullanılabilirler: 

We have two televisions, but neither works properly. 

(1 tanesi bile düzgün çalışmıyor, tekile düşüyor.) 

 

I have two bicyles. I can lend you either. 

İki bisikletim var. Birini ödünç verebilirim. 

 

Either ve Neither kelimeleri ‘of’ ile kullanılabilir. Fiil tekil ya 

da çoğul olabilir.  

Neither olumsuzluk anlamı verir ve fiilin tekrar olumsuz 

yapılması gerekmez.  

 

Neither of my parents likes /like my friends. 

Annem babam ikisi de arkadaşlarımı beğenmiyor.  

Either of these candidates is / are ideal for the job.  

Adayların ikisi de işe uygun. Biri ya da diğeri fark etmez.  

 

Either ve Both’un olumsuzda kullanılamayacağı kuralını 

devre dışı bırakan durum: 

 



Either’i ve Both’u olumsuz cümlelerde kullanabiliyoruz. 

You can’t have either of them.  

Onu ya da diğerini alamazsın. Hiçbirini alamazsın. 

 

You can’t have both of them. 

Her ikisini alamazsın. Sadece birini alabilirsin.  

 

EVERYDAY VE EACHDAY ARASINDAKİ FARK: 

I play football everyday. I am getting better at it each day. 

 

Ben her gün futbol oynarım. 

I play football everyday. 

Gün be gün, her bir gün onda daha iyi oluyorum.  

I am getting better at it each day. 

 

0052-TENSES-1- GENİŞ ZAMAN 

 

ACTIVE VOICE (ETKEN YAPI) 

 

Birinci kattaki 12 tense’in yapanı bellidir. Aktive cümleler var. 

Etken yapılı cümlelerdir. 

S  V  O 

Ben odayı temizliyorum. 



Annem dün odayı temizledi. 

Bugün bu evi temizleyeceğim. 

 

PASSIVE VOICE (EDİLGEN YAPI) 

 

İkinci kattaki 12 odanın yapısı farklı. Yapanı belli değil. 

Edilgen yapılı cümlelerdir. Faili meçhul cümlelerdir. İkinci 

katta subject yok. Yapanı belli değil.  

O TO BE  V3 

Oda şimdi temizleniyor. 

Oda dün temizlendi.  

Bugün bu ev temizlenecek. 

 

CAUSATIVE VOICE (ETTİRGEN YAPI) 

Üçüncü katta iki tane mertebe var. Dublex yapısı var. Bir şeyi 

bir başkasına yaptırtma olayı söz konusu. Ettirgen yapılı cümle 

söz konusudur.  

S  HAVE  O   V3  

S   HAVE  SOMEBODY  V1 

Ben bu odayı dün temizlettirdim.  

Ben bu odayı dün Ahmet’e temizlettirdim.  

 

  



Özet olarak: 

S   V   O 

Ben şu anda arabamı yıkıyorum. 

 

O  TO BE   V3 

Benim arabam şu anda yıkanıyor.  

 

S  HAVE O  V3  

Arabamı şu anda yıkattırıyorum.  

 

S   HAVE  SBD  V1  

Arabamı Ahmet’e yıkattırıyorum.  

 

 

0065 – TO BE - 1 
TO BE fiili denildiğinde aslında OLMAK anlamına gelen fiillerdir. 

Gövde bölümü aklınıza gelsin. 

Present tense’de am, is, are gelsin. 

Past tense was, were gelsin. 

Was ve Were ‘idi’ anlamına geliyor.  

I was a teacher.  Ben bir öğretmendim. Artık yapamıyorum.  

 

Am, is, are şu andaki durum cümlelerinde kullanılır. 

He is a doctor. 

He was a doctor. He is a director.  



 

 

Am……………..Was 

Is………………..Was 

Are……………...Were 

 

Am …… I am here now. 

Ben şimdi orada değilim. 

I am not there now. 

 

Was ……..I was there yesterday. 

Ben dün orada değildim. 

I wasn’t there yesterday.  

 

Sen dün orada mıydın? 

Were you there yesterday? 

 

Sen dün neredeydin? 

Where were you yesterday? 

 

Sen neredesin? 

Where are you now? 

 

Is…… He is here now. 

Was….He was here yesterday. 



He isn’t here now. 

He wasn’t here yesterday.  

 

O dün neredeydi? 

Where was he yesterday? 

 

O bugün nerede? 

Where is he today? 

 

Bir eylemden bahsetmiyoruz. Bunların hepsi birer durum cümlesi.  

No Action’da esas fiil yoktur. Çünkü, bunlarda hareket yok. Go, sit, 

come yok bunlarda. 

 

Are …. They are here now. 

Are they here now? 

Yes, they are.  

No, they aren’t. 

They aren’t here now. 

 

Onlar dün buradaydı. 

They were here yesterday.  

Were they here yesterday? 

They weren’t here yesterday. 

 

 

  



0066 – TO BE 2 – THERE IS, THERE ARE, THERE WAS, 

THERE WERE 

 

Kutuda bir kedi var. 

There is a cat in the box. 

Kutudan o kediyi çıkardık, başka bir yere aldık. Sonra diyoruz ki; 

 

Kutuda bir kedi var idi. Fakat şimdi yok. 

There was a cat in the box. But now there isn’t. 

 

Kutuda bir kedi yoktu. 

There wasn’t a cat in the box.  

 

Kutuda bir kedi var mıydı? 

Was there a cat in the box?  

Evet, vardı. 

Yes, there was. 

Hayır, yoktu. 

No, there wasn’t. 

 

Kutunun içinde kediler var. 

There are cats in the box 

 

Kutuda kediler vardı. 

There were cats in the box. 

 

Kutuda kediler var mıydı? 

Were there cats in the box? 

 

Evet, vardı. 



Yes, there were. 

Hayır, yoktu. 

No, there weren’t. 

 

0067 – TO BE 3 – EXERCISES 

 

She is / was a student. 

I am / was hungry, but I am not / wasn’t (be not) tired. 

You are / were a good singer. 

Linda and Joe are brothers. 

Linda and Joe were brothers. (ölürlerse) 

We are busy today. 

We were busy yesterday. 

Where are the children? 

Where were the children two hours ago? 

They were in the park. 

Are they at school? 

Were they at school? 

My mother is a good cook. 

My mother was a good cook. 

Are your father and mother in İstanbul now? 

Today is Saturday. 

Yesterday was Saturday. 

Schools are closed. 

Schools were closed. 

Am I wrong? 



The sea is calm today.  

The sea was rough yesterday. 

 

0073 – I – ME – MY – MINE 

ŞAHIS 

ZAMİRİ 

PERSONAL 

PRONOUNS 

NESNEL 

ZAMİRLER 

(OBJECT 

PRONOUNS) 

MÜLKİYET 

SIFATI 

(POSSESSIVE 

ADJECTIVES) 

MÜLKİYET 

ZAMİRİ 

(POSSESSIVE 

PRONOUNS) 

I Ben Me Beni, bana My Benim Mine Benimki 

You Sen You Seni, sana Your Senin Yours Seninki  

He O Him Onu, ona His Onun His  Onunki  

She O Her Onu, ona Her Onun Hers Onunki  

It O It Onu, ona Its Onun Its Onunki  

We Biz Us Bizi, bize Our Bizim Ours  Bizimki  

You Siz You Sizi, size Your Sizin Yours  Sizinki  

They Onlar Them Onları,onlara Their Onların Theirs  Onlarınki 

 

Şahıs zamirleri cümlenin en başında kullanılırlar. Soru olduklarında 

yardımcı fiilden sonra yer alırlar. 

Nesnel zamirler fiillerden sonra gelirler. Ya fiilden hemen sonra gelirler 

ya da önüne –to ön eki alarak diğer nesneden sonra kullanılır.  

Mülkiyet sıfatları arkasına mutlaka tekil ya da çoğul isim almalıdırlar. 

Mülkiyet zamirlerinden sonra asla isim gelmez.  

 

IMPERATİVES 1 – EMİR KİPİ 

 

Bu fiiller olmadan biz eylemli cümle yapamayız.  

Ye, iç, gel, yeme, içme diyemeyiz. 

Fiiller cümlelerde gövdeyi oluşturan önemli yapılardır. 



Fiilden 4 anlam çıkaracağız:  

İsim, sıfat, zarf yapacağız.  

To, fiillerin önüne geldiğinde mek/mak anlamını veriyor. 

Git mek …………….. to go (FULL INFINITIVE) 

Gel mek………………to come 

Ye mek……………….to eat 

İç mek………………...to drink 

Oku mak……………..to read 

Yaz mak……………..to write 

 

Fiiller her zaman köküyle birlikte anılmalıdır. Kökü –to’dur. 

Mek / Mak : Mastar 

To   : Infinitive 

Mastar  : INFINITIVE 

 

To go  : FULL INFINITIVE 

Go   : BARE INFINITIVE(ÇIPLAK MASTAR)  

 

Go, çıplak mastar anlamına geldiği gibi aynı zamanda emirdir. 

ama çok kaba bir emir.  

 

come  : gel  

drink  : iç 

eat   : ye 

read   : oku 

write  : yaz 



 

Bunlar bu şekilde çok kaba emirler. Biraz kibarlaştıracak olursak 

ardına please gelir. (LÜTFEN) 

Go please 

Come please 

Drink please 

Eat please 

Read please 

Write please 

 

EMİR CÜMLELERİNİ KİBARLAŞTRIMAK İÇİN CAN/WILL-COULD WOULD 

 

CAN/WILL  : SENLİ BENLİ KONUŞMA TARZI 

COULD/WOULD : SİZLİ BİZLİ KONUŞMA TARZI 

 

Bunu ancak eşine dostuna söyleyebilirsin.  

Will you go please?  : Lütfen gider misin? 

Can you go please?  : Lütfen gider misin? 

Will you come please? : Gelir misin lütfen. 

Can you come please? : Gelir misin lütfen. 

Will you eat please?  : Yer misin lütfen.  

Can you eat please?  : Yer misin lütfen. 

 

Buradaki Will gelecek zaman anlamına gelen Will değil. 

Will’in yerine CAN kullanabilirsiniz. 

 



Bir büyüğe söyleyeceğin zaman ise;  

Could you drink your tea please? Çayınızı içer miydiniz lütfen. 

Would you drink your tea please? Çayınızı içer miydiniz lütfen. 

Could you read the book please? Lütfen kitabı okur muydunuz? 

Would you read the book please? Lütfen kitabı okur muydunuz? 

Could you write your name please? Lütfen isminizi yazar mıydınız? 

Would you write your name please? Lütfen isminizi yazar mıydınız? 

Buradaki would past olan Would değil. 

Would’un yerine COULD kullanabilirsiniz.  

 

0081 – IMPERATIVES – 2 

WOULD YOU LIKE TO: ARZU EDER MİYDİNİZ? 

 

Çok çok kibar emir cümlesi: Burada karşı tarafa Evet / Hayır şansı 

verilir. 

Would you like to : Arzu eder miydiniz? O kadar kibar ki, please 

bile kullanmıyorsunuz. 

 

Would you like to dance with me?  

 

Bu akşam bizim partimize gelmeyi arzu eder miydiniz?  

Would you like to come to our party tonight? 

 

OLUMSUZ EMİR NASIL OLUR? DO NOT (DON’T) 

 



Do not (Don’t ) go please……….Git  me 

 

Buradaki DO, simple presentteki DO değil. Onunla alakası 

yok. Buradaki Don’t ME/MA anlamına geliyor.  

Emir cümlelerinin olumsuzunun kibarı yoktur. Gelmez 

miydiniz lütfen demeyiz.  

Don’t come please. ………….Gel me lütfen 

Don’t read please…………….Oku ma lütfen 

Don’t eat please………………Ye me lütfen 

 

0082- IMPERATIVES – 3 – TO’NUN 

KULLANIM YERLERİ 

Bir cümlede to varsa, o üç yerde geçer. Ya fiilin 

önünde, ya ismin önünde ya da saatlerin önünde yer 

alır.  

 

1.to + VERB 

to, fiilin önüne geldiğinde, - mek / -mak anlamına 

geliyor. 

 

To + VERB………….. Fiil + mek/mak 

to GO 

to READ 

to COME 

 



EXAMPLES: 

I want: İstiyorum.  

I want to go. Gitmek istiyorum.  

 

2.to + NOUN 

to, ismin önüne geldiğinde –ye, -ya, -e, -a anlamına 

geliyor.  

 

To + NOUN…………...İSİM + ye, ya, e, a 

to Ankara 

to school 

to the cinema 

EXAMPLES: 

I want to go to Ankara.  

 

 

3.to + HOUR  

to, saatlerin önüne geldiğinde ‘var’ anlamına 

geliyor.  

 

To + HOUR……………VAR+ 6’ya/8’e 

minutes + to + hour 

10 to 5 



25 to 8 

 

EXAMPLES: 

I want to Go to Ankara at 10 to 5 today.  

Saatlerin önünde hep ‘at’ gelir.   

 

Bir cümlede to varsa, o üç yerde geçer. Ya fiilin 

önünde, ya ismin önünde ya da saatlerin önünde yer 

alır.  

I want to Go to Ankara at 10 to 5 today.  

Bu cümlede ‘TO’ 3 yerde kullanıldı. Fiilin 

önünde, ismin önünde ve saatlerde kullanıldı. 

 

0083 – IMPERATIVES – 4 

EMİR CÜMLELERİNDE TO NASIL KULLANILIR? 

EMİR CÜMLELERİNDE OBJECT PRONOUNS 
 

ŞAHIS ZAMİRİ 

PERSONAL 

PRONOUNS 

NESNEL ZAMİRLER (OBJECT 

PRONOUNS) 

I Ben Me Beni, bana 

You Sen You Seni, sana 

He O Him Onu, ona 

She O Her Onu, ona 

It O It Onu, ona 

We Biz Us Bizi, bize 



You Siz You Sizi, size 

They Onlar Them Onları,onlara 

 

Şahıs zamirleri cümlenin en başında kullanılır. 

Nesnel zamirler cümlenin ortasında kullanılır ama 

yeri var. Nesnel zamirler fiillerden sonra kullanılır. 

Nesneler yer değiştirebilir ve nesnel zamirler 

önlerine ‘to’ ön eki alırlar. 

Example: 

Give me a pen. Bana bir kalem ver.  

Give a pen to me. 

 

Bring us the book.   Bize kitabı getir.  

Bring the book to us. Bize kitabı getir.  

 

Show them your car.  Arabanı onlara göster. 

Show your car to them.  Arabanı onlara göster.  

 

Nesnel zamirler edatlardan sonra da kullanılır: 

For me 

With me 

On it 

 



0084 – PREPOSITIONS - 1 
 

PRE   : ÖN  

Position  : DURUM 

Prepositions : ÖN DURUMLAR 

Bir şeyin ön durumundan nasıl bahsedersiniz? 

Bulunduğu yerden bahsederek.  

Masa halının üstünde, halı yerin üstünde, yer toprağın üstünde… 

 

PREPOSİTİONLARIN ÇOK ÖNEMLİ BİR YAPISI VARDIR: 

PREPOSİTİONLAR NASIL ÇALIŞIRLAR? 
 

PREPOSITION + A / AN / THE + NOUN (S) 

 

on  the  table.  Masanın üzerinde. 

on  a  table.  Bir masanın üzerinde. 

on  this  table.  Bu masanın üzerinde.  

on  that table.  Şu masanın üzerinde. 

on  the  table.  O masanın üzerinde 

on these tables. Bu masaların üzerinde 

on those tables. Şu masaların üzerinde. 

on the  tables.  O masaların üzerinde 

 



the’nın tekili de çoğulu da THE.  

Burada article’ların yerine isim gelmez. Çünkü isimler 

başta olur.  

 

 

prepositionların arkasında object pronounslar 

kullanılabilir.  

In front of me. Benim önümde. 

On it: Onun üstünde. 

 

on his/her/its olmaz.  

Mülkiyet sıfatları edatlardan sonra gelmez.  

 

on my head. olur. 

on your feet. senin ayaklarının üzerinde 

The baby is on your feet. Bebek senin ayaklarının 

üzerindedir.   

The eggs are in the box. 

The eggs are in it.  Yumurtalar onun içindedir.  

The eggs are in the boxes.  

The eggs are in them. Yumurtalar onların içindedir.  

 



0085- PREPOSITION -2 

PREPOSITION + A / AN / THE + NOUN (S) 

 

Edatlar İngilizce’de nesnelerden önce gelerek fiil ve özne/nesne 

arasında bağlantı kurmaya yarayan kelimelerdir.  

Örneğin; Türkçe’deki ismin  

–de hali (bulunma) 

-den hali (ayrılma) 

-i hali, -e hali (yönelme) gibi durumlar, İngilizce’de preposition denilen 

edatlarla sağlanır.  

İngilizce’ de en sık kullanılan edatlar: 

 

1. ABOUT:(Hakkında, Yaklaşık) 

Senin hakkında konuştuk.  

We talked about you. 

 

Yaklaşık anlamına gelen almost, nearly gibi about’un eş anlamlıları 

mevcuttur.  

About = Nearly = Almost = Yaklaşık 

 

İstanbul’da yaşayan yaklaşık 10 milyon insan var. 

There are about ten million people living in İstanbul. 

There are almost ten million people living in İstanbul. 

There are nearly ten million people living in İstanbul. 

 



2. AT: (-de / -da, -e / -a) 

At cinema  : Sinemada 

At school : Okulda 

At home : Evde 

At the door : Kapıda 

There is someone at the door. 

at two o’clock : Saat 2’de 

  

Bütün fiiller köklerine edat (preposition) alarak ifadesel fiil 

olurlar. Ana anlamının dışında anlama bürünürler. 

 

look   : Görün 

To look   : Görünmek 

You look nice : Sen hoş görünüyorsun. 

 

Look at: Bak 

To look at : Bakmak 

You look at me : Sen bana bakıyorsun. 

 

Look for   : Ara 

To look for   : Aramak 

You look for someone : Sen birisini arıyorsun.  

 

To look after : Yaşlı birine, çiçeğe bakmak 

You look after your father: Sen babana bakıyorsun. Babana hizmet ediyorsun. 

 

Go  : Git 



To go : Gitmek 

Go out : Çıkmak 

Go out : Işıkların sönmesi 

Işıklar saat 10’da söner. 

The lights go out at ten o’clock.  

 

To drive  : Araba sürmek 

To drive of : Topuklamak, Kaçmak 

To drive in : Bir yere araba ile girmek 

To drive out : Araba ile bir yerden çıkmak 

 

3. BEFORE: (-den önce) 

before him   : Ondan önce 

before them  : Onlardan önce 

before us   : Bizden önce 

before dinner  : Akşam yemeğinden önce 

before the lesson  : Dersten önce  

before three o’clock : Saat 3’ ten önce  

 

4. AFTER: (-den sonra,  ardından) 

After you   : Senden sonra 

After me   : Benden sonra 

After them  : Onlardan sonra 

After ten o’clock : Saat 10’dan sonra 

After lunch  : Öğlen yemeğinden sonra 

After dinner  : Akşam yemeğinden sonra 



After school  : Okuldan sonra 

 

 

5. BETWEEN : (Arasında ama 2 şeyin arasında) 

Between you and him  : Senin ve onun arasında 

Between February and May : Şubat ve Mayıs arasında 

 

Among: Çok şey arasında 

Adam ağaçların arasında. 

The man is among the trees.  

 

6. FROM (-den / -dan) 

From İstanbul 

From Ankara 

From Samsun 

 

7. IN (-de / -da, -in içinde) 

In İstanbul (İstanbul’da) 

In the house (Evde) 

 

8. INTO (içine, -in içine doğru, -e doğru) 

Come into the house. (Eve gir.) 

 

9. OF (-ın / -in ) 

the front of the house (Evin önü) 

 



10. ON (-in üzerinde) 

The cat is on the table. (Kedi masanın üzerinde.) 

 

11. OVER ( Üzerinde – Dokunma yok) 

Uçak şehrin üzerinde. 

The plane is over the city.  

 

12. TO ( -e/-a, -ye/-ya) 

To İstanbul (İstanbul’a) 

I am goıng to İstanbul.( Ben İstanbul’a gidiyorum.) 

 

13. UNDER (-in altında) 

He is under the tree. 

 

14. WITH (ile) 

Come with me. Benimle gel 

Go with him. Onunla git.  

 

15. WITHOUT( -SIZ, -SİZ) 

I can not live without you. Sensiz yaşayamam. 

 

0086- PREPOSITION-3  

PREPOSITION + A / AN / THE + NOUN (S) 



İngilizce’ de edatların kullanım yerleri ismin 

yanıdır. 

İsmin yerinden bahsederler. 

Ama ismi nitelemezler. Çünkü ismi niteleyen 

sıfatlardır.  

in the car  : Arabanın içinde 

on the table  : Masanın üzerinde 

 

Preposition + a/an/the + adjective + noun(s) 

on the big table: Büyük masanın üzerinde 

on this clean table 

on that long table 

on the expensive table 

 

EDATLARIN KULLANIM YERLERİ 

Edatlar 3 yerde kullanılır: 

isimler ile 

zamirler ile 

gerundlar ile 
  



1. İsimler ile  

near the sea 

for money  

with money 

in the box 

 

2. Zamirler ile  

for me 

for you  

for him  

for us 

for my brother 

3. Gerundlar ile  

Fiillere –ing takısı takarak bu fiilleri bağımsız bir şekilde 

cümlenin herhangi bir yerinde kullanabiliyorsanız, bu 

fiiller artık isim vazifesi yaparlar. 

 

Example: 

This chair is for sitting.  

Bu sandalye oturma içindir. 

 

I love film. 

I love swimming. Ben yüzmeye bayılırım.  

Swim fiilini –ing takısı takarak bu fiili bağımsız olarak 

isim gibi kullanıyoruz. (Gerund- isim fiil) 



 

Murat is good. 

Walking is good. Yürüme iyidir. 

 

Murat is better than Mustafa. 

Swimming is better than running. 

Yüzme koşmadan daha iyidir.  

 

Edatlar basit edatlar ve karmaşık edatlar olmak üzere 

2’ye ayrılırlar: 

BASİT EDATLAR: 

In  

At 

On 

Onto:Üzerinde (dinamik olarak) 

Under 

Up 

Down 

After 

 

KOMPLEX EDATLAR: 

In spite of       :… e rağmen 

Due to Qwing to / On account to  : … den dolayı 

Regarding / Concerning / As regards :… e ilişkin  

In the event of / In terms of   : itibariyle, bakımından  

with respect to      : … e göre (kıyaslamada) 



 

ONE – WORD PREPOSİTİONS 

aboard: 

• We went aboard the boat. 

• Is there a doctor aboard the plane? 

about: 

• What do you think about Mary? 

• Let’s talk about something different. 

• I’ve just read a book about Presedent Kennedy. 

• The lion was pacing about its cage. 

above: 

• We are flying above the clouds. 

• We live in the hills, 1000 metres above sea-

level. 

• It’s only two degrees above freezing point. (+2) 

• Who come above you in the test results. 

across:  

• We drove across the desert. 

• The dog ran across the road. 

• There is a bridge across the river. 

• She lives in the house across the street. It’s 

nearly opposite mine. 



against 

along 

alongside 

amid 

among 

anti 

around 

as 

astride 

at 

atop 

 

COMPLEX PREPOSİTİONS 

according to 

ahead of 

a la 

along with 

apart from 

as for 

aside from 

as per 

as to 

as well as  

away from

 

0091- CAN, MUST, WILL - MODALS-1 

GELECEK ZAMAN 

 Bir şeyi yapabileceğinizden, yapmanız gerekliliğinden, 

yapacağınızdan bahsettiğinizde modallar kullanılır. 

 Fiilleri bilmeniz gerekli. O fiilleri modallarla kullanın.  

 Baş, gövde, ayaklar mantığını unutmayın. 

can  : -ebilmek 



must : -meli /malı 

will  : -ecek/-acak 

 

SCAN V1  O 

He can go. 

He cannot (can’t) go. (can ve not daima bitişik yazılır.) 

Can he go? 

SMUST V1  O 

He must go.     O gitmeli 

He must not (mustn’t) go. O gitmemeli. 

Must he go? Olmaz. Must’ın soru hali yok.  

SWILL V1  O 

He will go.    He’ll go. 

He will not go.     He won’t go. 

Will he go? 

 

My bother can swim 

His father must go to scholl. 

Their mother will go to the hospital. 

  

 İngilizce’de –e bilmek anlamına gelen 4 kelime vardır. Siz 

sadece can’i biliyorsunuz. Bir sonraki videoda anlatılacak. 

Gidebilirim’ i 4 farklı şekilde söyleyebilirsiniz. 

-meli-malı anlamına gelen 4 kelime var. 



-ecek-acak anlamına gelen 3 kelime var. 

  



ŞİMDİKİ ZAMAN 

PRESENT CONTINIOUS TENSE-1 

 

Ben şu anda size İngilizce öğretiyorum. (Şimdiki Zaman) 

Ben her zaman size İngilizce öğretirim. (Geniş Zaman) 

Yarın Ankara’ya gideceğim. ( Bu hem modal olarak hem de tense 

olarak geçiyor) 

 

S am / is /are  V ing  O 

Continious Tense –ing takısı almayan fiiller vardır. Bu fiiller 

sizin iradeniz dışında gerçekleşen fiillerdir: 

İrade dışı olan fiiller –ing takısı almazlar. 

Görmek, hatırlamak, duymak, unutmak… 

seeing, remembering, forgeting. 

I   am   eating an apple now.  

You  are   eating an apple now.  

He  is   eating an apple now.  

She   is   eating an apple now.  

It   is  eating an apple now.  

You  are   eating an apple now.  

They  are   eating an apple now.  



CONTINIOS TENSE’DE TO HAVE: TO 

DRINK-TO EAT  

 

İngilizce’de to eat ve to drink fiillerinin yerine 

to have fiili de kullanılıyor. 

to eat: to have 

to drink: to have 

 

I   am   having an apple now. 

you  are  having an apple now. 

He   is   having an apple now. 

She  is   having an apple now. 

It   is   having an apple now. 

We  are   having an apple now. 

They  are   having an apple now. 

You  are   having an apple now. 

 

I   am   having  tea now. 

You  are   having  tea now. 

He   is   having  tea now. 



She  is   having  tea now. 

It   is   having  tea now. 

They  are   having  tea now. 

We  are   having  tea now. 

You are   having  tea now. 

 

to have    : içmek 

to have    : yemek  

to have breakfast : kahvaltı yapmak 

to have lunch  : öğle yemeği yemek 

to have dinner  : akşam yemeği yemek 

 

Sayılabilen isimler önlerine a /an /one /the almak 

zorundadırlar. 

I   am   eating an apple now. 

You  are  eating an apple now. 

He   is   eating an apple now. 

She   is   eating an apple now. 

It   is   eating an apple now. 

We   are   eating an apple now. 

You  are   eating an apple now. 



They are   eating an apple now. 

 

Sayılamayanların önüne a/an gelmez. 

 

I   am   drinking  tea now. 

You  are   drinking  tea now. 

He   is   drinking  tea now. 

She  is   drinking  tea now. 

It   is   drinking  tea now. 

They  are   drinking  tea now. 

We  are   drinking  tea now. 

You are   drinking  tea now. 

 

  

  



CONTINIOUS TENSE’DE FİİLLERİN –İNG 

ALMASI  
 

Sonu t ile biten fiillerin t kaynaştırma harfi,  

p harfi ile biten fiillerin p kaynaştırma harfi,  

d harfi ile biten fiillerin d kaynaştırma harfi,  

n harfi ile biten fiillerin n kaynaştırma harfi,  

m harfi ile biten fiillerin m kaynaştırma harfi,  

g harfi ile biten fiillerin g kaynaştırma harfi alması için 3 

koşul vardır:  

 

1. Tek heceli olması gerekir. 

2. Son harften önce sesli harf gelmesi gerekir. 

3. Sesli harften önce sessiz harf gelmesi gerekir.  
 

 

D 

Nod  : Nodding (baş sallama) 

 

G 

Dig          :Digging     (Kazmak) 

Jog  :Jogging     (itme, dürtme, sallama) 

 

 



 

M 

Swim :Swimming 

 

N 

Run  :Running  

Win   :Winning 

 

P 

Shop : Shopping 

Stop  : Stopping 

Tap  : Tapping   (yavaşçacık vurma) 

 

T 

Put  :Putting 

Sit  :Sitting 

Cut  :Cutting 

Set  :Setting : Kurmak, ayarlamak 

Shut  :Shutting    (Kapamak, katlamak) 

Hit  :Hitting 

Get  :Getting    (Almak, edinmek, elde etmek) 

 

 



Eating : Birinci kriteri ve İkinci kriteri sağlıyor. Üçüncü 

kriteri sağlamıyor. 

Planing : Üçüncü kriteri sağlamıyor. 

Opening : İki hece, kriteri sağlamıyor. 

Listening İki hece, kriteri sağlamıyor. 

 

Sonu –e ile biten fiiller –ing takısı alırken, e’ler düşer. 

Direkt –ing takısı gelir.  

Give - Giving 

Save - Saving 

Take - Taking 

Come -  Coming 

Lose - Losing 

Live - Living 

Have - Having 

Write -  Writing 

Love - Loving 

Dance - Dancing 

Shine - Shining   (Parlatmak) 

but: sonu 2 e ile bitenler hiçbir şekilde düşme 

gerçekleşmiyor. 

 



agree - agreeing  (aynı fikirde olmak) 

see  - seeing 

 

Normal Düzenli Fiillerde ise; 

say  - saying 

go  - going 

walk - walking 

work - working 

stand - standing    (ayakta durmak) 

learn - learning 

 

Sonu -ie harfi ile biten kelimeler –ing takısı alırken –ie 

takısı düşer, y gelir.  

lie - Lying: Yalan söylemek, uzanmak 

Die - Dying 

Tie - Tying    (berabere kalmak) 

 

İki heceli olup da vurgu son hecedeyse; 

begin  - beginning 

forbid  - forbidding   (yasaklamak) 

prefer  - preferring 



admit  - admitting  (Kabul etmek, itiraf 

etmek) 

stir   - stirring    (karıştırmak) 

 

Fakat 2 heceli olup da vurgu ilk hecede olursa 2. harfi 

almıyor: 

answer  - answering 

offer  - offering   (teklif) 

listen  - listening 

visit   - visiting 

 

son harfi –l ile biterse; 

travel  - travelling (B.R) 

    traveling (A.E) 

compel  -  compelling (zorlamak, mecbur etmek) 

    compeling (A.E) 

CONTINIOUS TENSE ZAMAN ZARFLARI 

  

 Continious Tense şimdiki zaman zarflarıyla birlikte 

kullanılır: Hepsi şimdi anlamına geliyor.  

1. Now    : ŞİMDİ 

2. At the moment  : BU ANDA 

3. At this moment  : ŞU ANDA 



4. At present   : ŞİMDİLİK  

5. Right now   : HEMEN ŞİMDİ 

6. For the time being :HEMEN HEMEN ŞİMDİ 

(BULUNDUĞUMUZ ANDA) 

 

PRESENT CONTINIOUS TENSE 

KULLANIM YERLERİ 
Şimdiki Zaman, Şimdiki Zamanın dışında 3 yerde daha kullanılıyor: 

 

1. Present Continious Tense aşağıdaki zaman zarflarını 

koyduğumuzda ŞİMDİKİ ZAMAN olur: 

now 

at the moment 

at this moment 

right now 

for the time being 

at present 

 

Example: 

I am teaching English now.  

I am flying to Ankara now. 

You are learning English now.  

You are not swimming now.  

Are you sleeping? 

I am sitting. 

I am not standing. 

Is he sitting or standing? 



They are reading their books. 

They are not watching Television. 

What are you doing? 

Why aren’t you doing your homework. 

 

2. Eğer bir olay şu anda devam ediyor ve biraz daha 

geniş zamana yayılıyorsa onu continious tense’le 

söylüyoruz.  

Biraz zamana yayıldığı için; İstanbul Üniversitesi’nde 

okuyorum ama bir sürece bağlı,  

this second 

today 

this month  

this year,  

this century gibi zaman ifadeleri kullanılabilir.  

 

I am reading the book Tom Sawyer. 

Ben bir doktor olmak için okuyorum. 

I am studying to become a doctor.  

Bir dişçi olmak için okumuyorum. 

I am not studying to become a dentist. 

Şu aralar hiçbir kitabı okumuyorum. 

I am not reading any books right now. 



 

 

 

 

3. Present Continious Tense gelecek zaman zarflarını 

aldığında %100 gelecek zaman anlamında kullanılır.  

 

➢ today 

➢ tonight 

➢ this evening 

➢ tomorrow 

➢ next week 

 

Not:Will olsaydı 50% gelecek zaman olurdu. 

Example: 

I am flying to Ankara tomorrow. (100% gelecek zaman) 

I am not going to the party tonight. 

Is he visiting his parents next weekend? 

Isn’t he coming with us tonight?  

I will fly to Ankara tomorrow. (50 % gelecek zaman) 

 

  



NOT: İrade dışı fiiller –ing takısı alıyorsa %100 gelecek 

zaman gibi kullanılmış demektir.  

I am meeting some friends after work. (100% Gelecek 

Zaman) 

 

 

4. Always ve Constantly, Continious Tense’de 

kullandığınızda ŞİKAYET anlamına geliyor. 

 

always 

constantly: sık sık 

I am always waiting for you. Ben daima seni bekliyorum. 

You are always craying.   Sen hep ağlıyorsun ama. 

She is always coming to class late. 

He is constantly talking. I wish he would shut up. 

Onlardan hoşlanmıyorum çünkü daima şikâyet ediyorlar. 

I don’t like them because they are always complaining. 

to complain: şikayet etmek 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

YAPILACAKLAR: 

Present Continious Tense’i aktive yapılarda gördük. 

Bir tense’i öğrendiğimde, o tensin 2. ve 3. katını öğrenmek 

zorundayım. 

İkinci katta yine present continious olacak ama edilgen olacak. 

Üçüncü katta yine present continious tense olacak ama ettirgen 

çatılı olacak. 

 

Birinci katta  ; Ben şimdi çay içiyorum, 

İkinci katta    ; Bana çay içiriliyor. 

Birinci katta  ; O şimdi arabayı yıkıyor, 

İkinci katta  ; Araba şimdi yıkanıyor. 

 

  



NON-CONTINIOUS VERBS  

Bu fiiller bütün continious tenselerde –ing almazlar. 

1. Mental and Emotional Verbs (Akli ve Duygusal Fiiller) 

believe  : inanmak 

dislike  : hoşlanmamak 

doubt  : şüphe etmek 

imagine  : hayal etmek 

know  : bilmek 

like   : sevmek, hoşlanmak 

love   : kutsi bir sevgiyle sevmek 

hate   : nefret etmek 

prefer  : tercih etmek 

realize  : farkına varmak 

recognize : fark etmek 

remember : hatırlamak 

suppose  : farzetmek, öyle düşünmek 

understand : anlamak 

want   : istemek 

wish   : arzu etmek 

Example:  

I am believing. Olmaz. 

I am understanding. Olmaz. 

 



2. Communication Verbs (İletişim Fiilleri) 

agree  : hem fikir olmak 

astonish  : şaşırmak, hayrete düşürmek 

deny  : inkar etmek 

disagree  : aynı fikirde olmamak 

impress  : etkilemek, hayran bırakmak 

mean  : demek istemek, manasına gelmek 

please  : memnun olmak 

promise  : söz vermek 

satisfy  : tatmin olmak 

surprise  : baskın şeklinde şaşırtmak 

3. Abstract Verbs ( Soyut Fiiller) 

be   : olmak 

want   : istemek 

cost   : mal olmak, ederi olmak 

seem  : gibi görünmek 

need   : ihtiyacı olmak 

care   : umursamak, kaygısında olmak 

contain  : içermek 

owe   : borcu olmak 

I owe you ten thousand dollars. 

exist   : mevcut olmak, var olmak 

4. Sense Verbs (Duyu Fiilleri) 



appear  : görünmek 

hear   : işitmek 

see   : görmek 

seem  : gibi görünmek 

smell  : koklamak 

sound  : gibi gelmek 

That’s sound nice. 

taste   : tadına bakmak 

5. Possesion Verbs  

to possess : mülküne sahip olmak 

to own  : kendisinin bir şeyi olması 

to belong to : ait olmak 

 

SIMPLE PRESENT TENSE – GENİŞ ZAMAN 

 

 Present Tense denilince bir kere çekimini iyi bilmeniz 

gerekir.  

 Simple Present Tense ile her zaman yapılan şeyleri, 

sıklıkla yapılan şeyleri, ara sıra yapılan şeyleri hatta hiç 

yapılmayan şeyleri bile söyleyebilirsiniz.  

 Example: 

 Ben hiç sigara içmem. 

 O sık sık sigara içer. 

 O günde 10 kere sigara içer.  



 Present Tense denildiğinde aklınıza sadece şimdi 

öğreteceğim DO/ DOES lı tense gelmesin. Yani giderim, 

gelirim, otururum. bu gelmesin. 

 

 Present Tense 2’ye ayrılır: 

1. Action Şekli 

 Her gün sinemaya giderim.  

 I go to the cinema every week.  

Bu ‘go’ yerine her fiili koyabilirsiniz.  

2. No Action şekli 

Burada fiil yok. İşte bu yüzden bu No Action. Hareket yok.  

Present Tense denildiğinde aklımıza şu ana kadar 

öğrendiğimiz am/is/are’lı cümlelerin hepsi gelecek.  

Siz aslında Present Tense’i öğrendiniz. Ben size öğrettim. 

Present Tense’in sadece No-Action formasını öğrendiniz. 

Example: 

I am a teacher. 

You are a student.  

This is water. No action.  

burada bir hareket var mı? Yok.  

Ama; 

Ben hergün su içerim. 

I drink water every day.  

denildiğinde burada bir hareket var.  



Present Tense denildiğinde aklımıza 2 tane present tense 

gelecek. 

1. Action (fiil olan) 

2. No Action (am/is/are ile yapılan ama fiil olmayan) 

Şimdiye kadar siz prsent tense’in bu ayrımını yapmadınız. 

Past Tense’de böyle işte. 

 

Şimdi Action formasını öğreneceksiniz: 

S   Vs/es   O 

 

Her tense’i yaparken 3 tane önemli kural var: 

1. Hangi tense olursa olsun SVO mantığına göre 

çalışacak. 

2. Hangi tense olursa olsun mutlaka ve mutlaka fiiline 

takı almak zorunda.  

 Continious Tense’de  –ing alabilir, Present Tense’de 

–s ve ya –es alabilir, Past Tense’de fiilin ikinci hali 

olabilir, Perfect Tense’de fiilin üçüncü hali olabilir.  

3. Mutlak ve mutlak hangi tense olursa olsun bir 

yardımcı fiili olacak. Yardımcı fiili olmazsa biz onu 

tense olarak görmüyoruz. Çünkü yardımcı fiil 

olmadan soru ve inkâr cümlesi yapamayız. 

  



Continious Tense için; 

I am drinking water. 

SVO var. 

Fiile –ing takısı gelmiş 

Yardımcı fiili am/is/are. 

 

Simple Present için; 

I go to the cinema every week. 

SVO var. 

I   go   to the cinema every week. 

You   go   to the cinema every week. 

He   goes  to the cinema every week. 

She   goes  to the cinema every week. 

It   goes  to the cinema every week. 

We   go   to the cinema every week. 

You  go   to the cinema every week. 

They  go   to the cinema every week. 

 

Birtek üçüncü tekil şahıslarda fiillerin arkasına bazen 

sadece –es, bazen de sadece –s takısı alır. Peki, ben 

nereden bileceğim hangisini alacağını?  

İşte anahtar soru bu:  

Sonu –o ile biten isimlerin sonuna ne geliyordu? –es 

geliyordu.  



tomato-----------tomatoes 

potato------------potatoes 

 

İşte sonu –o ile biten fiillerin sonuna da –es geliyor. Yani 

fiillerle isimlerin çalışma mantığı aynı.  

 

İsimlerde sonu –o ile bittiğinde nasıl –es getirip onu çoğul 

yapıyorsak, present tense de de üçüncü tekil şahıslarda fiillere 

–es takısı geleceği zaman aynı isimlerdeki kural geçerli. 

 

 Üçüncü tekil şahıslarda present tense de mutlaka fiillerin 

arkasına ya –s ya da –es gelecektir. Ancak simple present tense 

de üçüncü tekil şahısların dışında hiçbir fiile takı takılmıyor. 

Zurnanın zort dediği delik burada.  

 Peki diğerlerinde yardımcı fiil yok mu? Yardımcı fiil 

olmazsa soru yapamayız ki… 

 Go I olmaz ki. 

 

Present Tense’de araya yardımcı fiil gelmiyor. 

Aslında araya yardımcı fiiller geliyor.  

Aslında var. Bu yardımcı fiilleri koymuyorlar. 

Simple Present Tense ‘in yardımcı fiili DO. 

  



I do go to the cinema every week. 

Bu yardımcı fiili alıp da buraya koyduğu zaman, DO ne anlama 

geliyor? Biliyor musunuz? 

Ben vallahi de biilahide, inan ki her hafta sinemaya giderim. 

Beni temin etmek için konuşmuş olsa araya do koyar. 

Eşimin arabası bozuldu. Al tamirhaneye götür dedim. Arabayı 

hep ben tamir ederim dedi. 

Dedim ki; 

Arabayı hep sen mi tamir edersin? 

Do you repair the car all the time?  

Dedi ki; 

Vallahi billahi arabayı her zaman ben tamir ederim. Öyle bir 

söyledi ki, beni inandırmak için araya do koydu. 

I do repair the car all the time.  

 

Birisini inandırmamız gerekmiyorsa niye DO koyalım ki! 

 

Do you get up at 7 o’clock every morning? 

Yes, I do get up at 7 o’clock every morning.  

Vallahi ben kalkarım.  

 

Normal cümlede I go, You go. Burada -do yok.  

He, She, It burada –s ya da –es takısı geliyor.  

Soru olacağı zaman ben arada Do olduğunu bilmek 

zorundayım.  



 

 

Do   I   go   to the cinema every week? 

Do   you   go   to the cinema every week? 

  

 Do başa geldiğinde üçüncü tekil şahıslarda fiilin 

arkasında –es takısı vardı ya, kalkar, DO’nun arkasına gelir. 

İşte üçüncü tekil şahıslarda do, DOES oldu.  

 İşte does diye bir yardımcı fiilimiz yok. Hani bazı 

kitaplarda diyor ya 3. tekil şahıslarda yardımcı fiil DOES. 

DOES diye bir yardımcı fiil yok.  

 

He   goes  to the cinema every week? 

Do  he   goes to the cinema every week? 

Does  he   go to the cinema every week? 

 

She   goes  to the cinema every week. 

Do  she   goes to the cinema every week? 

Does she   go to the cinema every week? 

 

It   goes  to the cinema every week. 

Do  it   goes to the cinema every week? 

Does  it   go to the cinema every week? 

 



DO  we   go   to the cinema every week? 

DO  you  go   to the cinema every week? 

DO  they  go   to the cinema every week? 

 

Olumsuz Formu: 

I go  - Do I go?  - I do not (don’t) go. 

He goes - Does he go? - He does not (doesn’t) go. 

 

ÜÇÜNCÜ TEKİL ŞAHISLARDA CÜMLENİN 

SONUNA –S VEYA –ES TAKISININ GELMESİ 

NASIL BELİRLENİR? 

S  Vs/es  O 

 Düzensiz isimlerdeki çoğul yapma kuralının aynısı üçüncü 

tekil şahısta fiillerde geçerlidir. 

  

➢ Fiillerin son harfi ‘-s, -ss, -ch, -x, -sh, -o, -z, -zz’ ile biterse 

düşme olmaz, ‘-es’ getirilir.   

pass-----------------passes 

kiss-----------------kisses 

miss----------------misses 

 

wish----------------wishes 

brush--------------brushes 

push---------------pushes 



fish----------------fishes 

 

watch--------------watches 

catch--------------catches 

match-------------matches 

 

mix---------------mixes 

fix----------------fixes 

 

go----------------goes 

do----------------does 

 

waltz------------waltzes 

buzz-------------buzzes 

 

➢ Son harfi  ‘y’harfi ile bitiyorsa y harfi düşer, ‘-ies’ eki 

getirilir. 

 

fly-----------------flies 

cry---------------cries 

carry------------carries 

dry--------------dries 

study-----------studies 

 



➢ Son harfi e ile bitiyorsa sadece –s takısı gelir.  

save------------saves 

give------------gives 

 

 

 

 

PRESENT CONTINIOUS TENSE VE SIMPLE PRESENT 

TENSE ARASINDAKİ FARK 

 

Geniş zaman  : okurum 

Şimdiki zaman : okuyorum 

Gelecek zaman : okuyacağım 

(modal olarak gördük ama yine işleyeceğiz.) 

Geçmiş zaman : okudum  

I eat.  Yerim. 

I go.   Giderim. 

I write.  Yazarım. 

I sleep.  Uyurum. 

I drink.  İçerim. 

I learn.  Öğrenirim. 

 

You eat.  Yersin. 

He eats.  Yer. 



She eats.  Yer.  

It eats.  Yer. 

We eat.  Yeriz. 

You eat.  Yersiniz. 

They eat  Onlar yer. 

 

I am teaching.   Öğretiyorum. 

Am I teaching?   Ben öğretiyor muyum? 

I am not teaching.   Ben öğretmiyorum. 

 

I teach.     Öğretirim. 

Do I teach?    Ben öğretir miyim? 

I don’t teach.    Ben öğretmem. 

 

You are shutting the door. Sen kapıyı kapatıyorsun. 

Are you shutting the door? 

You are not shutting the door. 

You shut the door.   Sen kapıyı kapatırsın.  

 

He is sleeping.   Uyuyor. 

Is he sleeping?   Uyuyor mu? 

He sleeps.    O uyur. 

Does he sleep?   O uyur mu? 



He doesn’t sleep.   O uyumaz. 

 

She is reading. 

Is she reading? 

She isn’t reading. 

She reads. 

Does she read? 

She doesn’t read. 

 

It is running. 

Is it running? 

It isn’t running. 

It runs. 

Does it run? 

It doesn’t run. 

 

We are writing. 

Are we writing? 

We aren’t writing. 

We write. 

Do we write? 

We don’t write. 

 



You are going. 

Are you going? 

You aren’t going. 

You go. 

Do you go? 

You don’t go.  

 

They are sitting. 

Are they sitting? 

They aren’t sitting. 

They sit. 

Do they sit? 

They don’t sit. 

 

I am drinking water now. 

I drink water every morning. 

 

You are learning English. 

You learn English. 

 

He is writing a letter. 

He writes a letter. 

 



She is sitting on the chair. 

She sits on the chair. 

 

It is eating potatoes. 

It eats potatoes. 

 

We are learning English. 

We learn English. 

 

You are filling the bottles. 

You fill the bottles. 

 

They are going to school. 

They go to school. 

 

I draw a map. 

He draws a map. 

 

We open the door. 

She opens the door. 

 

I drink a cup of coffee every morning. 

He drinks a cup  



 

You speak English. 

He speaks English. 

 

I look at the tree.    Ağaca bakarım. 

She looks at the tree.   Ağaca bakar. 

You look tired.    Yorgun görünüyorsun. 

She looks young today.   O bugün genç görünüyor. 

 

They drink milk every morning. 

It drinks milk every morning. 

 

We come here every day.  

He comes here every day. 

 

Her zaman he, he it gelmeyebilir.  

He writes a letter. 

Ahmet writes a letter. 

My father writes a letter. 

 

His sister friend writes a letter. 

The man drinks tea. 

The students drink milk. 



Selma goes to schoolevery morning. 

The boy runs to the station. 

The teacher draws a map. 

The dog stands in front of the door. 

 

The old woman sits on the chair.  

Yaşlı kadın sandalyenin üstünde oturur. 

 

Their teachers teachs English. 

Onların öğretmeni İngilizce öğretir.  

 

Our teachers teach English. 

Öğretmenlerimiz İngilizce öğretir. 

 

The old women sit on the chairs. 

Yaşlı kadınlar sandalyede otururlar. 

 

His friends come here every day. 

Arkadaşları her gün buraya gelirler. 

 

The children go to their school every morning.  

Çocuklar her sabah okullarına giderler. 

 



Margaret and Elizabeth write letters. 

Margaret ve Elizabeth mektuplar yazarlar.  

 

HAVE 1: YEMEK, İÇMEK 

 

I eat an apple every day.   Ben her gün bir elma yerim. 

I have an apple every day. 

Do I eat an apple every day?  Hergün bir elma yer miyim? 

Do I have an apple every day? 

I don’t eat an apple every day. 

I don’t have an apple every day. 

 

 

HAVES=HAS 

He eats an apple every day.  O her gün bir elma yer.  

He haves an apple every day.  

He has an apple every day.  

 

Does he eat an apple every day? Hergün bir elma yer mi? 

Does he have an apple every day? 

 

He doesn’t eat an apple every day. 

He doesn’t have an apple every day. 



 

 

I drink water every day. 

I have water every day. 

 

Do I drink water every day? 

Do I have water every day? 

 

I don’t drink water every day. 

I don’t have water every day. 

 

He drinks water every day. 

He haves water every day. 

He has water every day. 

 

Does he drink water every day? 

Does he have water every day? 

 

He doesn’t drink water every day. 

He doesn’t have water every day. 

 

Have, yemek içmek anlamındayken continious tense tarzında 

kullanılabilir ancak sahip olmak anlamındayken –ing almaz.  

Ben bir arabaya sahip oluyorum, diyemezsiniz. 



I am drinking water now. 

I am having water now.  

I am eating an apple now. 

I am having an apple now.  

 

HAVE 2: SAHİP OLMAK 

Ben bir arabaya sahip oluyorum, diyemezsiniz. 

Benim bir arabam var diye çeviririsiniz. 

I have a car. 

 

Yemek, içmek anlamındayken having diyebiliyoruz ama sahip 

olmak anlamında iken –ing diyemiyorsunuz. 

 

  



HAVE SAHİP OLMAK ANLAMINDA İKEN 

3 TÜRLÜ KULLANILABİLİYOR: 

1. Klasik English:(HAVE, HAS) 

I have a car. 

Have I a car? 

I have not (haven’t) a car. 

 

He has a car. 

Has he a car? 

He has not (hasn’t) a car. 

2. British English: (HAVE GOT, HAS GOT) 

I have (I’ve) got a car 

Have I got a car? 

I haven’t got a car. 

 

He has (He’s) got a car. 

Has he got a car? 

He hasn’t got a car. 

3. American English 

(Soru Yapılacağında Present Simle gibi) 

I have a car. 

Do I have a car? 

I do not (don’t) have a car. 

 

He has a car. 

Does he have a car? 

He doesn’t have a car. 

  



GENİŞ ZAMANIN KULLANILDIĞI 

YERLER 

Geniş zaman 10 yerde kullanılır: 

1. Geniş zaman esas olarak, her zaman yapılan, tekrarlanması olağan 

olan veya usulden olan eylemleri gösterir. 

2. Tiyatrodaki hareketlerin yazıyla anlatımında geniş zaman kullanılır. 

3. Tarihi olayların canlı bir şekilde anlatılmasında geniş zaman 

kullanılır. 

4. Bir seyahat veya gezinin programı geniş zaman halinde verilir. 

5. Masal anlartımında geniş zaman kullanılır. 

6. Şimdiki zaman konusunda gördüğümüz bazı fiiller (see, hear, want, 

know, to be fiilleri gibi, need, have, has) –ing eki almadıkları için 

bunlar geniş zaman biçiminde kullanılırlar. Ancak verdikleri anlam 

şimdiki zamandır. 

7. Zaman cümleciklerinde geniş zaman kullanılır. Bu yapıda zaman 

bildiren başlıca sözcükler şunlardır:  

When    As 

While     Till (Until) 

After     As Soon As 

Before     Whenever

Bunlar cümlenin ortasında geçer, arkasına normal cümle gelir ve 

bağlaçtır.  Bağlaç oldukları için arkalarına düz cümle gelecek. Soru 

değildirler. Demek ki Bağlaçlı cümlelerde geniş zaman kullanılır. 

8. Geniş zaman şart cümlelerinin birinci tipinde if ile başlayan 

bölümde kullanılır. 

9. Değişmeyen gerçeklerde kullanılır. 

10. Gelecekte planlanmış olaylarda geniş zaman kullanılır. 

  



1. Geniş zaman esas olarak, her zaman yapılan, 

tekrarlanması olağan olan veya usulden olan 

eylemleri gösterir: 

 

O annesini her Pazar ziyaret eder. 

He visits his mother every Sunday. 

 

Güneş, doğudan doğar. 

The sun rises in the east. 

 

Günde 20 sigara içerim 

I smoke twenty cigarettes a day. 

 

Bu kuşlar Türkiye’ye ilkbaharda gelirler. 

These birds come to Turkey in the spring. 

 

Biz yazın genellikle Bodrum’a gideriz. 

We usually go to Bodrum in the summer. 

 

Su hayat için gereklidir. 

Water is necessary for life. 

 

Onlar sabahleyin erken kalkarlar. 

They get up early in the morning. 

 



Biz her gün traş oluruz. 

We shave every day. 

Örneklerde görüldüğü gibi her zaman tekrarlanan bu eylemleri 

anlatırken sıklık zarfları denen zarflar sık sık kullanılır. Genellikle 

fiillerin önlerinde yer alırlar.  

Uzunlar sona geliyor☺ 

 

in the morning 

in the afternoon 

in the evening 

at night 

 

  



SIKLIK ZARFLARI 

 

Often   : Sık sık 

Usually   : Genellikle 

Always   : Daima 

Sometimes  : Bazen 

Never   : Hiç, asla 

Occosionally  : Arada sırada, çok nadir, 40 yılda 1 

Regularly  : Düzenli olarak 

Every   : Her 

Once (twice etc) : Bir kere, (iki kere) 

Seldom   : Nadiren, seyrek 

Frequently  : Sıksık (Aralıkları belli periyotlarda; 2 

günde 1, haftada 1) ama often böyle değil.  

Once 

Twice 

three times 

four times

 



 

 



 

 

commonly: yaygın bir şekilde 

generally: genel olarak 

rarely: nadiren 

hardly ever: neredeyse hiç 



 

 

  

  



EVERY DAY VE EVERYDAY ARASINDAKİ 

FARK 

 

 Every day diye yazıldığında every; small, big gibi bir 

sıfattır. Day, orada bir isimdir. Day yerine week, year, month 

da olabilirdi. Her bir gün, Her bir ay, her bir yıl anlamına 

geliyor. 

 Every day, ayrı yazıldığında every; her, her bir anlamına 

geliyor. Ve day, year, month orada ne varsa onun üstüne vurgu 

yapıyoruz. 

 Everyday bitişik yazıldığında anlamı gündelik, yaygın 

olan, her günkü anlamına geliyor. Vurgu EV’in üstüne geliyor. 

 

I go to the store every day.  

Bitişik yazıldığında arkasına isim almalıdır. 

These shoes are great for everyday wear.  

 

Düğün için gündelik bir kıyafet giymemelisiniz. 

You shouldn’t wear an everyday outfit to the wedding.  

 

I go to the park every day. 

I have to work every day this week except Friday. 

Every day I feel a little better. 

  



Not: Sadece sometimes en sonda ya da en başta kullanılabilir. 

Diğer sıklık zarfları yalnızca özne ve fiil arasında yer alır.  

Olumsuz cümlede yardımcı fiilden sonra gelirler. 

Uzunlar sonda yer alıyordu. Unutma. Örneğin once a week 

sonda yer alıyor.  

 

EXAMPLE: 

They usually come on Friday. 

We sometimes go fishing in the winter. 

You seldom see them in the street. 

My daughters go to the cinema once a week. 

Do you always take your son to football matches? 

Harold doesn’t generally join us. 

Tourists occosionally stop here and buy some vases. 

Do they often spend their holidays in Italy? 

We don’t buy new clothes every year. 

How often does she write to you? 

O sana ne kadar sık yazar? 

 

  

  



Not: Sıklık zarfları arasında bulunan never olumsuz bir 

anlam taşır. İçinde bulunduğu olumlu cümleyi olumsuz 

yapar.  

 We go there. 

 We never go there. (Biz asla oraya gideriz) İşte olumsuz 

oldu. 

 We don’t go there at all = We never go there. (Asla oraya 

gitmeyiz) 

  

 They never believe us. (Onlar asla bize inanmazlar, 

aslında onlar şöyle söylüyor. Onlar asla bize inanırlar.) 

  

 She never tells lies. 

 O asla yalan söylemez. 

 

 You never understand me. 

 Beni hiç anlamıyorsun. 

 

 I play tennis. 

 

 She does not play tennis. 

 

 Does he play tennis? 

 O tenis oynar mı? 



NOT: Never olumlu cümleye girer, olumsuz yapar. Ever ise 

sadece soru cümlesine girer ve ‘HİÇ’ anlamı verir. 

example: 

Does he ever play tennis? 

Does he ever drink? 

Does she ever tell lie? 

 

The train leaves every morning at 8 A.M. 

The train doesn’t leave at 9 A.M. 

 

When does the train usually leave? 

 

She always forgets her pürse. 

 

He never forgets his wallet. 

O hiç cüzdanını unutmaz. 

 

Does he ever forget his wallet? 

O hiç cüzdanını unutur mu? 

 

Every twelve months, The Earth circles the SUN. 

Her 12 ayda 1, Dünya Güneş’in etrafında döner. 

Does the SUN circle the Earth? 

Güneş, Dünya’nın etrafında döner mi?



TAKE SBD TO SWH 

 My father never takes us to the theatre. 

 Babam asla bizi tiyatroya götürmez. 

 

take: almak 

take somebody to somewhere: Birisini bir yere 

götürmek 

 

Take me to Ankara 

Beni Ankara’ya götür. 

I will take you to İstanbul.  

Seni İstanbul’a götüreceğim. 

I will take you to London 

Seni Londra’ya götüreceğim. 

Don’t take me to London. 

Beni Londra’ya götürme. 

  



READING ELEMENTARY 1 

 My father is a construction worker. He builds 

houses. He builds schools. He builds houses and 

schools. He uses a hammer (çekiç) and a saw 

(testere). 

 My brother is an engineer. He designs 

buildings. He designs bridges. He designs buildings 

and bridges. He uses a pencil and a calculator. 

 My son is an athlete. He plays soccer. He plays 

tennis. He plays soccer and tennis. He uses a racket 

and a ball. 

 My daughter is an artist (sanatçı). She draws 

pictures of animals. She draws pictures of people. 

She draws pictures of animals and people. She uses 

a pencil and a piece of paper. 

QUESTIONS: 

1. Who is a construction worker? 

a. my father 

b. my daughter 

c. my son 

2. What does my brother do? 

a. He is a constuction worker. 

b. He is an engineer. 

c. He is an artist. 



3. Who uses a saw? 

a. my father 

b. my brother 

c. my son 

4. Who uses a rocket? 

a. My daughter 

b. My brother 

c. My son 

5. Who uses a pencil? 

a. My brother 

b. My daughter 

c. My father 

6. Who probably uses an eraser (silgi)?  

a. My daughter 

b. My brother 

c. My son 

  



READING ELEMENTARY 2 

 James wants a dog. He walks to the pet store. 

James sees the animals at the pet store. 

 He sees the cats. He sees the rabbits. He sees 

the birds. He sees the mice. 

 He sees the dogs. 

 ‘How much does the dog cost?’ James says. 

 ‘Twenty dollars,’’ the man says. 

 James gives the man twenty dollars. James buys 

the dog. 

 The dog walks home with James. Now, James 

has a pet. 

QUESTIONS: 

1. What kind of pet does James want? 

a.  a bird 

b. a cat 

c. a dog 

 

2. What kind of animals does James see at the pet 

store? 

a. rabbits 

b. mice 

c. lizards 



3. James does not see the  

a. mice 

b. fish 

c. cats 

 

4. What pet does James buy? 

a. a bird 

b. a rabbit 

c. a dog 

 

5. How much does the dog cost? 

a. 15 dollars 

b. 20 dollars 

c. 30 dollars 

 

6. What is the best title for this passage? 

a. James Sees The Cats 

b. James Buys a Pet 

c. Twenty Dollars 

 

 

 

 



2. Tiyatroda hareketlerin yazıyla anlatımında 

geniş zaman kullanılır. 

Aktör bir bardak alır ve onun içine biraz su koyar. 

The actor takes a glass and puts some water into it.  

 

The door opens and a policeman comes in. 

 

3. Tarihi olayların canlı bir şekilde anlatılmasında 

geniş zaman kullanılır.  

 

İngiliz ordusu son bir atak yapar ve şehir ondan sonra 

kuşatılır. 

The English army makes a final attack and the city 

surrenders. 

 

Savaş 4 yıl sürer. 

The war goes on for four years. 

Go on: Devam etmek  



4. Bir seyahat veya gezinin programı geniş zaman 

halinde verilir. Bunlar planlı, programlı olduğu için 

will le kullanılmıyor, geniş zaman formatında 

kullanılıyor, gelecek zaman ihtiva ediyor. 

Saat 10.30’da yola çıkacağız ve Birmingham’a saat 

13,45’de varacağız. 

We start at 10.30 and arrive in Birmingham at 13,45. 

 

After the museum we visit two pubs and have a light meal 

in one of them. 

Müseden sonra 2 pub a gideceğiz, onların birinde hafif 

yemekler yiyeceğiz. 

 

The show begins at 8.00. 

 

5. Masal anlatımında geniş zaman kullanılır. 

 Bir gün yaşlı bir kadın kasabaya gider. Birkaç 

yumurtayı markete götürür. Onları satar ve parayla da 

birkaç tane giysi alır.  

 One day the old woman goes to the town. She takes 

some eggs to the market. She sells them and buys some 

clothes with the money. 

 

 



6. Şimdiki zaman konusunda görüldüğü gibi bazı 

fiiller –ing eki almadıkları için bunlar geniş 

zaman biçiminde kullanılırlar. Ancak verdikleri 

anlam şimdiki zamandır. 

 

I see a man in the room now. 

 

Sesi duyuyor musun? 

Do you hear the sound? 

 

Şimdi yemek yemek istemiyoruz. 

We don’t want to eat now. 

 

O isimlerini bilmiyor. 

She doesn’t know their names. 

 

TO BE fiilleri de almaz: 

I am here now. 

She is not here now. 

 

Onun şimdi yardıma ihtiyacı var. 

He needs help right now. 



He doesn’t need help right now.  

 

 

 

Have – has ‘de –ing takısı almazlar. 

He has his passport in his hand. 

Do you have your passport with you? 

 

7. Zaman cümleciklerinde geniş zaman kullanılır. 

Bu yapıda zaman bildiren başlıca sözcükler 

şunlardır: 

when  

while 

after  

before 

as 

till (until) 

as soon as 

whenever 

Bunlar bağlaçtır. İki cümleyi birbirine bağlarlar. 

 

  

  



 When, ne zaman anlamına geliyor. Bunlar ne zaman 

anlamına gelen WHEN sözcüğüdür. Çünkü sorunun 

başına WHEN geldi. 

Example: 

 When do you get up? 

 Ne zaman kalkarsın? 

 When does he sleep? 

 O ne zaman uyur? 

 When do they study? 

 Onlar ne zaman ders çalışırlar? 

 When does Linda drink milk? 

 Linda ne zaman süt içer? 

  

 Bağlaç olan ‘WHEN’, ‘-dığı zaman, dığında’ 

anlamına geliyor.  

 Subject’i ve Verb’i olan normal bir cümlenin 

başına WHEN geldiğinde artık BAĞLAÇTIR. 

 

 My friends come: Arkadaşlarım gelir 

 When my friends come: Arkadaşlarım geldiği 

zaman, geldiğinde 

 Ne yapacağız? 

 We’ll go to the cinema: Sinemaya gideceğiz.  



When my friends come, we’ll go to the cinema.  

Bu cümle bir bağlaç cümlesidir.  

We’ll go to the cinema when my friends come. 

When başta olduğu zaman virgül geliyor, sonra diğer 

cümle devam ediyor.  

  

 When’den sonra mutlaka ya present tense gelecek 

ya da past tense gelecek. Başka tense gelemez. İkinci 

taraf WILL/CAN olmalıdır. 

 

WHEN + PRESENT TENSE / PAST TENSE+ WILL / CAN 

WILL / CAN + WHEN + PRESENT TENSE / PAST TENSE 

 

Ama when’in arkasına modal gelmez. 

 

When my friends come, we’ll go to the cinema.  

We’ll go to the cinema when my friends come. 

 

Bu cümleyi soru şeklinde yazacak olursak; 

Arkadaşlarım geldiği zaman biz sinemaya gidecek miyiz? 

Will we go to the cinema when my friends come? 

 



 When’in ortada olduğu form resmi formdur. Soru 

haline getireceğimiz zaman when mutlaka ortada 

olmalıdır. 

 

Kısaca; 

 When, sorunun başına geldiğinde ‘NE ZAMAN’ 

anlamına geliyor. 

Example: 

When do you get up? 

When does he sleep? 

When do they study? 

When does Linda drink milk? 

  

 Eğer When’in arkasına normal bir cümle geliyorsa, 

‘-DIĞI ZAMAN, -DIĞINDA) anlamına gelir. Burada 

bağlaçtır. 

Example: 

When my friends come, we’ll go to the cinema.   

We’ll go to the cinema when my friends come. (Resmi Eng) 

Will we go to the cinema when my friends come? 

 

When I saw him, he was working in the garden. 



When I pass my examination on 15th March, I’ll be very 

happy. 

I’ll be very happy when I pass my examination on 15th 

March. 

 

help hiçbir zaman preposition almaz. 

When I’m rich, I’ll help to the poor. 

When I’m rich, I’ll help the poor. 

 

WAIT FOR SBD: Birisini Beklemek 

When you come to İzmir, I’ll wait for your. 

Siz İzmir’e geldiğinizde ben sizi bekleyeceğim. 

 

Will’li cümle ana cümle 

When li cümle yan cümlecik olarak geçiyor. 

 

when  

while 

after  

before 

as 

till (until) 

as soon as 

whenever 

 

• When’den sonra present tense ya da past tense gelir. 



WHEN’den SONRA GELMEYECEK OLANLAR: 

• When’den sonra continious tense gelmez.  

• When’den sonra modal gelmez. 

• When’den sonra olumsuz cümle gelmez. 

 

when  

while 

after  

before 

 

as 

till (until) 

as soon as 

whenever 

 

While’ bir kenara atın.  

AFTER, BEFORE, AS, Till (until), AS SOON AS, 

WHENEVER’dan sonra    

• continious tense gelmez, 

• modal gelmez,  

• Olumsuz cümle gelmez.  

 

  



when  

while 

after  

before 

as 

till (until) 

as soon as 

whenever 

 

When, While ve As bir kenarda dursun. 

 Öncelikle after, before, till (until), as soon as, 

whenever ile çalışalım: 

 When’in çalışma mantığı neyse, aynı mantık  

after,  

before,  

till (until),  

as soon as,  

whenever’da geçerlidir. 

 When soru olarak da kullanılabilir. Ne zaman 

anlamına gelir. 

 When bağlaç olarak kullanıldığında –dığı 

zaman anlamına gelir.  

 Çalışma mantığı aynı olduğu için WHEN 

yerine;  

AFTER, (-ten sonra, -den sonra, -dan sonra) 

BEFORE, (-meden önce, -madan önce) 



TILL (UNTIL), (-e kadar, -a kadar) 

AS SOON AS, (…-ır …maz, …-ir… mez) 

WHENEVER (her ne zaman) 

getirilebilir.  

Sadece bağlacın anlamı farklıdır. 

 

When my friends come, we’ll go to the cinema.  

Arkadaşlarım geldiği zaman biz sinemaya gideceğiz. 

 

  



AFTER, (-ten sonra, -den sonra, -dan sonra) 

After my friends come, we’ll go to the cinema.   

Arkadaşlarım geldikten sonra biz sinemaya gideceğiz. 

LATER: SONRA    

I will see you later. Seni daha sonra göreceğim. 

Two years later: İki yıl sonra 

BEFORE, (-meden önce, -madan önce) 

Before my friends come, we’ll go to the cinema.   

Arkadaşlarım gelmeden önce biz sinemaya gideceğiz. 

AGO: ÖNCE  

two hours ago: İki saat önce  

three years ago: Üç yıl önce 

TILL (UNTIL), (-e kadar, -a kadar) 

Until my friends come, we’ll go to the cinema.   

Arkadaşlarım gelinceye kadar 

AS SOON AS, (…-ır …maz, …-ir… mez) 

As soon as my friends come, we’ll go to the cinema.   

Arkadaşlarım gelir gelmez… 

WHENEVER (her ne zaman olursa olsun) 

Whenever my friends come, we’ll go to the cinema.   

Arkadaşlarım her ne zaman gelirse gelsin… 

 

 



When’in While ve As ile çalışma şekli: 

When’den sonra Present tense gelirdi. 

When my friends sleep: Benim arkadaşlarım uyuduğu zaman 

 

While’dan sonra present tense ya da past tense gelmez.  

While’dan sonra present continious tense ya da past 

continious gelmelidir. Çünkü iken anlamına geliyor. 

While my friends are sleeping, 

Benim arkadaşlarım uyuyor iken… 

 

AS 

When ve While yerine konuşma dilinde AS kullanılır.  

When mi While mı olduğunu nasıl anlayacağız? 

As’ in arkasına present tense ya da past tense geliyorsa WHEN 

yerine kullanılmıştır. 

As’ in arkasına present continious tense ya da past continious 

tense geliyorsa WHILE yerine kullanılmıştır. 

 

Arkadaşlarım uyuduğu zaman biz sinemaya gideceğiz. 

When my friends sleep, we’ll go to the cinema. 

AS my friends sleep, we’ll go to the cinema. 

We’ll go to the cinema as my friends sleep. 

 

 



 

Arkadaşlarım uyuyorken biz sinemaya gideceğiz. 

While my friends are sleeping, we’ll go to the cinema. 

AS my friends are sleeping, we’ll go to the cinema. 

We’ll go to the cinema as my friends are sleeping 

 

 

We’ll go to the cinema when my friends come.  

We’ll go to the cinema as my friends come. 

 

We’ll go to the cinema while my friends are coming.  

We’ll go to the cinema as my friends are coming.  

 

Will we go to the cinema when my friends sleep? 

Will we go to the cinema as my friends sleep? 

 

Will we go to the cinema while my friends are sleeping?  

Will we go to the cinema as my friends are sleeping?  

 

After I finish my homework, I’ll go to bed. 

Ev ödevimi bitirdikten sonra, yatmaya gideceğiz. 

 

Before the teacher opens the door, the students will clean the 

blackborard. 



Öğretmen kapıyı açmadan önce, öğrenciler tahtayı 

temizleyecekler. 

 

As soon as I receive the letter, I’ll write an answer. 

Mektubu alır almaz, bir cevap yazacağım. 

RECEIVE: ALMAK, TESLİM ALMAK 

 

You’ll see the new shop as you walk to the chemist’s. 

Sen eczaneye doğru yürüdüğün zaman yeni dükkânı göreceksin. 

 

You’ll see the new shop as you are walking to the chemist’s. 

Sen eczaneye doğru yürürken yeni dükkânı göreceksin. 

 

8. Geniş zaman şart cümlelerinin birinci tipinde if 

ile başlayan bölümde kullanılır. 

  

 If’li cümleler aslında 4’e bölünüyorlar. Bu birinci 

kullanım tarzıdır. Bu şart cümleciğidir.  

 Arkasına present tense gelirse diğer taraf will’li 

gelmelidir.  

 Şart cümleciklerinde ‘eğer, ise’ ile kullanıldıklarında 

present tense’i kullanmaya çalışıyoruz. 

 Eğer onlar gelirse… 

If aynı WHEN gibi kullanılıyor. 



 

If they come, they’ll call on us. 

Onlar gelirlerse bize telefon açacaklar. 

 

The teacher will see you if you sit here.  

If I give you some money, will you pay your debts? 

Will you pay your debts if I give you some money? 

She can pass her exams if she works hard. 

 

9. Facts or Generalizations (Gerçekler veya 

Genellemeler) 

 

Genel olan şeylerden bahsederken present tense’i kullanıyoruz. 

Cats like milk. 

Birds do not like milk. 

Do pigs like milk? 

California is in America. 

California is not in the United Kingdom. 

Windows are made of glass. 

Windows are not made of wood. 

 

10. Scheduled Events in the Near Future  



 Yakın gelecekte planlanmış olaylardan bahsederken 

present tense kullanıyoruz. Tren saatleri, otobüs saatleri, 

uçakların gelme saatleri, cinema saatleri, toplantı saatleri, 

parti saatleri, ders saatleri…. 

The train leaves tonight at 6 P.M. (Planlı) 

The bus does not arrive at 11 A.M., it arrives at 11 P.M. 

When do we board the plane? Üçağa ne zaman gireceğiz? 

The party starts at 8 o’clock. 

When does class begin tomorrow? 

  



Bugüne kadar 3 tense gördük: 

1. Present Continious Tense (Şimdiki Zaman) 

I am writing.    Yazıyorum. 

She is sleeping.    Uyuyor. 

They are learning.   Öğreniyorlar. 

gibi henüz yapılmakta olan eylemleri, hareketleri 

gösteriyor. 

2. Simple Present Tense (Geniş Zaman) 

I write.      Yazarım. 

She sleeps.     Uyur. 

They learn.     Öğrenirler. 

Her zaman yaptığı işleri ifade ettiğini öğrendik. 

3.  Future Tense ( Gelecek Zaman) 

I’ll write.     Yazacağım. 

She’ll sleep.    Uyuyacak. 

They’ll learn.    Öğrenecekler. 

gibi gelecekte yapılacak iş ve hareketleri 

gösterdiğini öğrendik.  
  



GEÇMİŞ ZAMAN SIMPLE PAST TENSE 
 

Bu tense de fiillerin ikinci halleri kullanılır. 

   

  S   V2   O 

 

Did  S   V1   O ? 

 

 S did not  V1   O 

 

 

 



FİİL GEÇMİŞ ZAMAN ŞEKLİ 
Do (Yapmak) Did 

Buy (Satın Almak) Bought 
Drive ( Sürmek) Drove 
See (Görmek) Saw 
Break (Kırmak) Broke 

Make (Yapmak) Made 
Give (Vermek) Gave 
Tell (Anlatmak) Told 

Understand (Anlamak) Understood 
Cut (Kesmek)  Cut 
Get (Almak, edinmek) Got 
Run ( Koşmak) Ran 

Draw (Çizmek) Drew 
Speak Spoke 
Teach Taught 
Say (Demek, söylemek) Said 

Sit Sat 
Sleep Slept 
Stand (Ayakta durmak) Stood 

Come Came 
Drink  Drank 
Eat Ate 
Go Went 

Put (Birşeyi biryere koymak) Put 
Read Read 
Shut Shut 
Take Took 

Write Wrote 
Feel Felt 

Yardımcı fiil olan do ve did ile alakası yok. 



READİNG ELEMENTARY-3 

BEDS 
  

 A long time ago, people didn’t sleep in beds. Ten thousand years ago, 

people prabably slept on leaves and animal furs. 

 Long ago in EGYPT, people ate, slept and talked to friends in bed. Over 

3000 years ago, King Tut of Egypt had a beautiful bed made of wood and gold! 

But common people in Egypt slept on beds of grass and leaves. 

 In the 16th century, in the 1500’s, people piled bird feathers or straw on 

rope webs. Later, people made mattresses by stuffing feathers inside large cotton 

bags. 

 Louis 14th, king of France from 1643 until 1715, had 413 beds. He liked to 

talk to his friends and do his work in bed. He liked beautiful beds. 

 In 1865, people started to put springs under their mattress to make it more 

flexible. This would make it bend and flex when the sleeper moved. By the 1930’s, 

most beds had springs. About 100 years after people started to put springs under 

their mattress, the modern waterbed was invented.  

 Today there are different kinds of beds. Some people have waterbeds. Some 

sleep on mats. Others sleep on foam mattresses or airbeds. 

  



 Düzenli fiilleri Geçmiş Zaman haline sokmak için ilave edilen (ed) 

(d) okunur. 

 Fiilin son harf veya harflerinin verdiği ses p,k,f,s,ş,ç ise bu 

takdirde …ed (t) okunur. 

Example: 

Asked 

liked 

washed 

watched 

loughed 

kissed 

 Fiilin son harfi t veya d ise bu takdirde ilave (…ed) (id) olarak 

okunur. 

Translated 

wanted 

 Düzenli fiiller daima sonlarına (…ed) eki almakla Geçmiş Zaman 

şekillerini alıyorlar.  

  



 Aşağıdaki fiillerin hangisi d’li hangisi t’li, hangisi –ed’li okunuyor: 

FİİL GEÇMİŞ ZAMAN ŞEKLİ 
Stay Stayed 

Owe Owed 

Live Lived 

Ask Asked 

Cook Cooked 

Help Helped 

Wash Washed 

Show Showed 

Like Liked 

Talk Talked 

Translate Translated 

Use Used 

Walk Walked 

Clean Cleaned 

Play Played  

Learn Learned 

Fill Filled 

Laugh Laughed 

Look Looked 

Smoke Smoked 

Open Opened 

 

 Sonu e ile biten fiillere (…ed) ilave edilirken e harflerinin çift değil, tek 

olarak yazıldığına dikkat ediniz. 

 like   liked 

 smoke   smoked 

 

 Gördüğümüz fiiller arasında shut, cut, put ve read Geçmiş zaman hallerinin 

teşkili bakımından değişiklik göstermemektedir. Bunların geçmiş zaman halleri 

ile ilk şekilleri arasında hiç fark yoktur.  

 shut   shut 

 cut   cut 

 put   put 

 read   read 



 

 Tenselerini anlamamız için zaman ifadelerinin olması gerekir. 

I always shut the door.   I shut the door yesterday. 

      I shut the door two days ago. 

 

I shut the door every evening.  Her akşam kapıyı kapatırım. 

I shut the door yesterday.  Kapıyı dün kapadım. 

 

They always read this book.  Daima bu kitabı okurlar. 

They read this book two months ago. Bu kitabı iki ay önce okudular. 

 

We usually put the spoons on the shelf. 

We put the spoons on the shelf ten minutes ago.  

  

  



READİNG ELEMENTARY-4  

FISH 
 There are many kinds of fish. There are big fish, small fish, long fish and 

short fish. People know about 25000 different kinds of fish. There are probably 

15000 kinds of fish that people do not know about. 

 There are many colors of fish. There are red fish, blue fish, yellow fish and 

white fish.  

 Fısh do not all eat the same things. Some fish eat flies or other bugs. Some 

eat plants like seaweed. Some eat worms. Some fish eat other fish. 

 The fastest fish can swim almost 70 miles per hour. That’s fast! 

 The heaviest fish weighs 15 tons. That’s very heavy! 

 The longest fish are sharks. Sharks can be 50 feet long. That’s very long! 

 The smallest fish is less than 1/3 inch long. That’s very small! 

 Fish can see, feel and taste. Some fish can smell. Some can hear sounds in 

the water. Fish can feel pain. When they get hurt, it feels bad. 

  



Cümleler: 

I am going.    Gidiyorum. 

I go.     Giderim. 

I’ll go.    Gideceğim. 

I went.    Gittim. 

 

You are sleeping.   Uyuyorsun. 

You sleep.    Uyursun. 

You’ll sleep.    Uyuyacaksın. 

You slept.    Uyudun. 

 

She is talking.   Konuşuyor. 

She talks.    Konuşur. 

She’ll talk.    Konuşacak. 

She talked.    Konuştu. 

 

They are washing.   Yıkıyorlar. 

They wash.    Yıkarlar. 

They’ll wash.   Yıkayacaklar. 

They washed.   Yıkadılar. 

 

I go.     Giderim. 

I went.    Gittim. 

I went there.    Oraya gittim. 

I went there yesterday.  Oraya dün gittim. 

I went there two days ago.  Oraya 2 gün önce gittim. 

 

 



I went to school.    Okula gittim. 

I went to school with my friend.  Okula arkadaşlarımla gittim. 

He went to the cinema.   Sinemaya gitti. 

They went to the park.   Parka gittiler. 

 

The man is sleeping now.  Adam şimdi uyuyor. 

The man sleeps in my room.  Adam odamda uyur. 

The man will sleep in my room.  Adam benim odamda uyuyacak. 

The man slept in my room.  Adam benim odamda uyudu. 

 

She talked about Italy.   O İtalya hakkında konuştu. 

 

I come here every day.   Her gün buraya gelirim. 

I came here yesterday.   Buraya dün geldim. 

 

I am writing a letter now.   Şimdi bir mektup yazıyorum. 

I write a letter every day.  Her gün bir mektup yazarım. 

I’ll write a letter tomorrow.  Yarın bir mektup yazacağım. 

I wrote a letter yesterday.  Dün bir mektup yazdım. 

 

He asked.     Sordu. 

He asked a question.   O bir soru sordu. 

He asked me a question.   Bana bir soru sordu. 

 

He asked me a question last week. Geçen hafta bana bir soru sordu. 

 

He’ll buy a car.   Bir otomobil alacak. 

He bought a car.   Bir otomobil aldı. 



She saw me in the garden. 

The teacher saw me in the garden. 

Selma saw me in the garden. 

 

Selma is eating an apple now. 

Selma ate an apple. 

 

He drank a glass of water. 

My father drank a glass of water. 

 

We stayed at this hotel. 

Stay at: Bir yerde kalmak 

The children broke the window. 

 

Mr. Miller gave me a book. 

Ahmet is reading a book. 

 

Ahmet read this book last year. 

 

He smoked a lot of cigarettes . 

He smokes a lot of cigarettes. 

 

My mother bought a hat yesterday. 

He is taking a pencil from the table. 

He took a pencil from the table.  

The woman took a fork from the table. 

 

 



They fill the cups. 

They filled the cups. 

 

We went to Ankara last year. 

 

She cleaned the room. 

The maid cleaned the room.   Hizmetçi odayı temizledi. 

 

We learned English.   

I liked your stories.  

They cut the trees last month. 

 

The children played football in the park. 

Some of the girls walked to the station. 

 

They showed me a lot of pictures. 

Mr. Miller taught us English. 

  



READİNG ELEMENTARY-5 HUMANS 

 The human body has many parts. People have two arms and two legs. We 

have two hands and two feet. We have five fingers on each hand. We have five 

toes on each foot.  

 We each have two eyes on our face. We see with our eyes. We each have 

two ears. We hear with our ears. We each have one nose on our face. We smell 

with our nose. We each have one tongue. We taste with our tongue. We each have 

one brain. We think with our brain. We each have two lungs in our chest. We 

breathe with our lungs. 

 Humans can do many things. People can walk. We use our legs and feet to 

walk. We can run. Running is faster than walking. We use our legs and feet to run. 

We can climb. We use our arms, hands, legs and feet to climb. We can climb up 

trees or climb up ladders. We can eat and drink. We use our mouth and teeth to 

eat. We eat meat, fruit, vegetables and other foods. We can drink lots of things, 

but we drink water the most. We also use our mouth and teeth to talk. 


